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A. Bahri ERDEL
Meclis Başkanı 

COĞRAFİ İŞARETLEME 
SİSTEMİYLE, 

SAHİP OLDUĞUMUZ 
TÜM ZENGİNLİKLERİMİZE 

DEĞER KAZANDIRILMALIDIR.

ünyada, Coğrafi İşaret en Dbasit anlatımıyla, belli bir 
coğrafi bölgeden 

kaynaklanan ürünlerin ünü ve 
karakteristik özellikleri olarak 
tanımlanmaktadır. Bir ürünün coğrafi 
işaret koruması altına girebilmesi için 
aynı kategorideki diğer ürünlerden 
farklı olarak belirgin bir nitelik, ün ya 
da daha farklı özellikleri açısından 
sınırları belirli bir bölgeden 
kaynaklanması gerekmektedir. Bir 
bölgeden kaynaklanmak coğrafi 
işaretlerin en önemli özelliğidir. 
Ticari öneminden öte, taklitlerinden 
korunması, geleneksel üretim 
yöntemlerinin sürdürülebilirliği ve 
geliştirilmesi, kırsal ekonomiye 
katkısı gibi, birçok açıdan titizlikle 
koruması gereken ürünlerdir. 

Tüketici bilincinin arttığı günümüzde, 
satın alma isteğinin daha çok bilindik 
yöresel ürünlere yöneldiği 
gözlenmektedir. Bilgiye hızlı erişim 
imkanının bulunması, artan satış 
şekilleri ürünlere ulaşımı çok 
kolaylaştırmıştır. Yöresel ürünlere 
karşı artan talep, bu ürünlerin 
bölgelerinin dışında farklı şekillerde 
üretilmelerine neden olmaktadır. 

Gerçek ürünlerle büyük benzerlik 
gösteren bu ürünler tüketiciyi yanlış 
yönlendirmekte, haksız rekabete 
neden olmaktadır. Bu amaçla  
bölgemize has ayırt edici özelliklere 
sahip ürünlerimizde, coğrafi işaret 
belgelerinin ve markalaşmaların 
önemi büyüktür.

Yöresel ürünlerin sadece tescili 
yetmemektedir. Bu ürünlere, 
markalaşma süreci ile artı bir değer 
kazandırılmadığı sürece, 
yaratılabilecek ekonomik değer 
sınırlı kalacaktır. 

Aydın Ticaret Borsası olarak ilimizin 
tarım ürünlerinin korunması, haksız 
rekabete uğramaması ve dünya 
çapında tanınması için Aydın 
Zeytinyağı, Aydın Kestanesi, Aydın 
Künarı, (Çam Fıstığı) Aydın 
Memecik Zeytini coğrafi işaretleri 
için Türk Patent Enstitüsüne gerekli 
başvuruları yapılarak, Aralık 2010'da 
Türk Patent Enstitüsüne yapılan 
“Aydın Kestanesi” coğrafi işaret 
başvurusu, Türk Patent Enstitüsü 
tarafından tescile uygun görülmüştür. 
“Aydın Kestanesi “ Coğrafi işaret 
başvuru aşamamızdan, bu güne 
birçok tanıtım çalışması yürütülerek, 

Aydın kestanesinin bilinirliği 
arttırılmış, her platformda ön plana 
taşınmıştır.

Avrupa Birliği Coğrafi İşareti 
alınması yolunda, başvuru 
işlemlerimiz devam sürecindedir. 
“Aydın Kestanesi Avrupa Birliği 
Coğrafi işaretinin” alınmasıyla, 
ülkemiz ve ilimiz ekonomisine 
önemli bir kazanç sağlayacaktır. 

Yukarıda bahsedilen konular 
neticesinde, Coğrafi işaret ve 
markalaşma konusunda 
bilinçlendirme ortamı sağlanmalıdır. 

Coğrafi işaretleme 
sistemiyle, sahip 
olduğumuz tüm 
zenginliklerimize değer 
kazandırılmalı, 
değerlerimizi de 
markalaşma yoluyla 
rekabet edebilir hale 
getirerek de katma değer 
sağlamamız 
gerekmektedir. 
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Adnan BOSNALI
Yönetim Kurulu Başkanı

JEOTERMAL KAYNAKLARIMIZ; 
DOĞRU VE BİLİNÇLİ 
BİR ŞEKİLDE, DOĞAYA 
ZARAR VERMEDEN 
KULLANILMALIDIR. 

ünümüzde ülkelerin Ggelişmesi ve sürdürülebilir 
kalkınmasında, enerji 

üretiminin etkisi büyüktür. Türkiye 
gibi gelişmekte olan ülkelerde, enerji 
ihtiyacı ve talebi günden güne sürekli  
artmaktadır. Enerji ihtiyacını, kendini 
yenileyemeyen Petrol, doğalgaz ve 
kömürden karşılayan ülkelerde, 
kaynakların bilinçsizce kullanımı ve 
kaynakların giderek azalması, son 
dönemlerde tüm dünyada petrol ve 
doğalgaz kaynaklı krizlerin artması, 
ülkeleri yenilebilir enerji kaynakları 
aramaya yönlendirmiştir. Jeotermal 
enerji ise önemli alternatif enerji 
kaynaklarını oluşturmaktadır. 

Dünyanın birçok yerinde  kullanılan 
jeotermal enerji, doğru teknolojiler 
kullanıldığında olumsuz etkisi 
olmamakla birlikte, doğru 
teknolojiler kullanılmazsa çevre 
kirliliğine yol açabilmektedir.

Jeotermal kaynakların 
kullanılmasıyla birlikte ortaya çıkan 
jeotermal suların, yüzeye çıkarılması, 
kullanım sonrası reenjeksiyon 
yapılmaması ya da arıtma 
yapılmadan kontrolsüz bir şekilde 
doğaya bırakılmasıyla akarsular, 
yeraltı suları ve bu alanlarda yaşayan 
canlıları, toprağı ve havayı olumsuz 

yönde  etkilemektedir. 

İlimiz, geniş tarım alanları ve zengin 
ürün çeşitliliğiyle verimli, üretken bir 
toprak yapısı, yaşanabilir bir iklim, 
geçmişten günümüze taşıdığı tarih ve 
turistik değerleriyle ülke ve dünya 
coğrafyasında müstesna bir öneme 
sahiptir.  Bunların yanı sıra jeolojik 
yapısı nedeniyle de, jeotermal enerji 
bakımından zengin bir potansiyele 
sahiptir. 230°'yi bulan sıcaklığı ile 
elektrik üretimi yapılabilmektedir.

Geçmiş yıllarda ilimizde jeotermal 
enerji kaynaklarının olduğu 
bilinmesine karşın 
değerlendirilmemiş, ancak 
günümüzde, kendini yenileyemeyen 
kaynakların azalmasıyla jeotermal 
enerji kaynağına olan talep artmıştır. 
Enerji kesinlikle bir ülkenin 
gelişebilmesi ve sürdürebilir 
kalkınmadaki en önemli faktörlerden 
birini oluşturmaktadır. Ancak bu 
enerjiyi kullanırken geçmiş 
zamanlardan bu yana süregelen, 
ilimizin neredeyse tamamının 
geçimini sağladığı, tarım 
faktörünün dikkate alınması ve 
bereketli topraklarımızın da 
korunması gerekmektedir. İlimizde 
TUİK rakamlarına göre, sadece 
kuru incir ihracatından 2014 

yılında 280 milyon $ gelir elde 
edilmiştir. 2020 yılında jeotermal 
enerji kurulu gücünün 1000Mw'e 
ulaşması beklenmektedir. Bu 
hedefe ulaşılması halinde yılda 500 
milyon $ ülkeye katkı 
sağlayacaktır. 

Aydınlılar olarak, önemli geçim 
kaynağımızı oluşturan verimli 
toprağımızın ve jeotermal enerjimizin 
aynı anda en iyi şekilde 
değerlendirilerek, ilimize katma 
değer kazandırmamız gerekmektedir. 
Jeotermal kaynaklarımızın doğru 
ve bilinçli bir şekilde, doğamıza 
zarar vermeden kullanımının 
sağlanarak,  elektrik enerjisi 
üretiminin yanında,  ısıtma (konut, 
şehir, sera), ve termal tesisler 
oluşturularak, termal turizmin 
canlanması sağlanmalı, mevcut 
tarımsal ürünlerimizin 
kurutmasında jeotermal enerji 
kullanılmalıdır. Geçmişten beri 
süregelen tarım ürünleri üretimiyle 
birlikte, elimizdeki enerji 
potansiyelini doğru ve bilinçli 
kullanımla pozitif hale getirilerek 
Dünya çapında tanınan “marka 
şehir” haline gelme yolunda 
ilerlemeliyiz.
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 AYDIN'DA ZEYTİN ZEYTİNYAĞI 
ŞENLİĞİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ. 

Aydın Büyükşehir Belediyesi, Ege Zeytin ve Zeytinyağı İhracatçılar Birliği, Aydın Ticaret 
Borsası, Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı Konseyi, Aydın Ziraat Odası ile Zeytindostu Derneği 

işbirliği ile düzenlenen 'Zeytin ve Zeytinyağı Hasat Şenliği' zeytin hasadı ile start aldı.

ydın Büyükşehir Belediyesi öncülüğünde 

Adüzenlenen 'Zeytin ve Zeytinyağı Hasat 

Şenliği' kapsamında sezonun ilk ürünleri 

hasat edildi. Hasat edilen zeytinlerden sıkılan yağ 

ise törene katılanlar tarafından tadıldı. 

Aydınlı bir firmaya ait çiftlikte gerçekleştirilen 

hasat işlemine Aydın Büyükşehir Belediye Başkanı 

Özlem Çerçioğlu, Ege Zeytin ve Zeytinyağı 

İhracatçılar Birliği Başkanı Gürkan Renklidağ, 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı 

Konseyi Başkanı Ümmühan Tibet, Aydın Ziraat 

Odası Başkanı Rıza Posacı, Zeytindostu Derneği 

Başkanı Abidin Tatlı, ünlü Televizyoncu Mesut Yar 

ve davetliler katıldı.
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‘24 SAAT 
İÇERİSİNDE 
ZEYTİNYAĞI 
YAPILMALI'

 milyon zeytin ağaç varlığı ile 4Türkiye'de zeytin üretiminde lider 
konumda olan Aydın'da ilk defa 

düzenlenen festivalde ADÜ Ziraat Fakültesi 
Öğretim Üyesi Doç Dr. Renan Tunalıoğlu, 
katılımcılara zeytin hasadı ve zeytinyağı 
konusunda bilgiler verdi. Aydın'da 6 milyonu 
sofralık, 18 milyonu yağlık olmak üzere 24 
milyon zeytin ağacı bulunduğunu dikkat 
çeken Renan Tunalıoğlu, Aydın'da 24 bin 
ailenin geçimini zeytin üzerinden sağladığını 
dile getirdi. Zeytin hasadında dikkat edilmesi 
gereken konular hakkında da bilgiler veren 
Tunalıoğlu, ağaçlardan toplanan ürünlerin 
hemen çuvallara doldurulmaması gerektiğini 
dikkat çekerek kaliteli bir zeytinyağı elde 
etmek için toplanan zeytinlerin 24 saat 
içerisinde tesislere götürülüp zeytinyağına 
dönüştürülmesi gerektiğini belirtti.

Bilgilendirmenin ardından çiftlik içerisinde 
olgunlaşan zeytinler ağaçların altına serilen 
örtülerin üzerine makine ile döküldü. 
Ağacından düşen zeytinleri sepetler içerisine 
toplayan bayanların getirdiği zeytinler çiftlik 
içerisinde kurulu bulunan zeytin sıkım 
makinesinde zeytinyağına dönüştürüldü. 
Zeytin ağaçlarından zeytin toplama işine 
yardım eden Aydın Büyükşehir Belediye 
Başkanı Özlem Çerçioğlu ve beraberindekiler 
zeytin sıkım makinelerine sepetlerdeki ilk 
zeytinleri dökerek yeni sezonun hayırlı uğurlu 
olması temennisinde bulundular.

Zeytinyağının ilaç gibi bir ürün olduğunu 
dikkat çeken Aydın Büyükşehir Belediye 
Başkanı Özlem Çerçioğlu ve ünlü 
televizyoncu Mesut Yar, vatandaşlara 
zeytinyağı tüketme önerisinde bulundular.

Zeytin ve Zeytinyağı Hasat Şenlikleri hasat 
etkinliğinin ardından Atatürk Meydanı'nda 
kurulan tanıtım stantlarının gezilmesi ve 
Zeytin ve Zeytinyağı resim ve fotoğraf 
sergisinin açılmasıyla devam etti.
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Zeytin ve Zeytinyağı Hasat 

Şenliği, zeytinyağlı yemek 

yarışmasıyla son buldu. Ünlü aşçı 

Oktay Usta'nın katıldığı yarışmada 

en iyi zeytinyağlı yemek olarak 

Aynur Ari'nin yaptığı "Zeytinyağlı 

Koruk Ekşili Bamya" birinci oldu. 

 Türkiye'nin en büyük zeytin kenti Aydın'da; “Zeytin ve 
Zeytinyağı Hasat Şenliği”ne katılan ünlü kardiyolog – 

Cerrah Prof. Dr. Canan Karatay, Aydınlılara doğru 
beslenmenin ipuçlarını verdi. Türkiye'yi zayıflatan kadın 

olarak bilinen Canan Karatay “doğru yoldasınız. 
Zeytinyağlı yemeye devam edin, ama ekmekten, börekten 

vazgeçin. Zeytinyağı yiyin, zayıflayın.” dedi 

Zeytin ve Zeytinyağı Hasat Şenliği'ne Konuk Olan 
Manken Tülin Şahin, Zeytinyağı İle Gelen Güzelliğin 

İpuçlarını Verdi

Zeytin ve Zeytinyağı Hasat Şenliği, İzmir Devlet 
Türk Dünyası Dans ve Müzik topluluğu'nun 

muhteşem konserine sahne oldu. Aydın zeybeği 
oynayan efeler geceye damgasını vurdu

Işın Karaca Zeytin Şenliğinde Sahne Aldı 
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AYDIN TİCARET BORSASI BAŞKANI BOSNALI, 
ZEYTİN VE ZEYTİNYAĞININ GELECEĞİNİ ANLATTI 

BAŞKAN BOSNALI: 
93 YILINDAKİ BÜROKRATLAR İNGİLİZCE BİLMİYOR MUYDU DA 

BÖYLE BİR ANLAŞMAYA İMZA ATTI

ydın'da düzenlenen Zeytin 

Ave Zeytinyağı Hasat Şenliği 

programı kapsamında 

düzenlenen sektör söyleşinin 

açılışında konuşan Aydın Ticaret 

Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, Gümrük Birliği 

Anlaşması'na adeta isyan etti. Başkan 

Bosnalı 93 yılında yapılan 

anlaşmanın mantığını hala 

çözemediklerini belirterek “93 

yılındaki bürokratlar acaba İngilizce 

bilmiyor muydu da böyle bir 

anlaşmaya imza attılar. Bu anlaşma 

Türk üreticisini adeta yıkmıştır. 

Bugün Türkiye'nin dökme zeytinyağı 

ihracatı yapmak zorunda kalmasının 

en önemli nedeni Gümrük Birliği 

anlaşmasıdır” dedi. 

Aydın'da Büyükşehir Belediyesi 

öncülüğünde, Ticaret Borsası, UZZK, 

Ziraat Odası ve çeşitli kurumların 

katkıları ile düzenlenen Zeytin ve 

Zeytinyağı Hasat Şenliği 

kapsamındaki Sektör Söyleşisi Aydın 

Ticaret Borsası Salonu'nda yapıldı. 

Zeytin ve zeytinyağının geleceğinin 

tartışıldığı toplantı Hasan Köşklü 

yönetti. Toplantıya konuşmacı olarak 

Bornova Zeytincilik Araştırma 
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Enstitüsü Müdürü Dr. Ünal Kaya, 

ADÜ Ziraat Fakültesi Tarım 

Ekonomisi Bölümü Öğretim Üyesi 

Doç. Dr. Renan Tunalıoğlu, Efeler 

Ziraat Odası Başkanı Rıza Posacı, 

UZZK Başkanı Ümmühan Tibet, 

EZZİB Başkan Gürkan Renklidağ, 

Gıda Tarım ve Hayvancılık İl Müdür 

Vekili Mustafa Bircan ve Zeytin 

Dostu Derneği başkanı Abidin Tatlı 

katıldı.

Toplantının açılışında konuşan Aydın 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Adnan Bosnalı, uluslararası 

arenada Türk üreticisinin adeta maça 

1-0 yenik başladığını belirterek 

zeytinyağı tüketiminin aslında bir 

devlet politikası olması gerektiğini 

söyledi.

Bugün dünyada sağlığına önem veren 

tüm ülkelerin zeytinyağının kıymetini 

anladığını ve zeytin yağını bir besin 

olarak değil şifa olarak tüketmeye 

başladıklarını kaydeden Aydın Ticaret 

Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, “Biz AB'ye girerken 

destekleme ağaç sayısına göre olacak 

diye bir söylenti çıktı. Bunun üzerine 

Türkiye'de 80 milyon olan ağaç 

sayımızı yaklaşık 167 milyona 

yükselttik. Şu anda yıllık ortalama 

yaklaşık 200-220 bin ton zeytinyağı 

üretiyoruz. Bu durumda bile ihracat 

olmazsa ciddi sıkıntı yaşıyoruz. Yeni 

dikilen ağaçların ürün vermesi ile bu 

üretim miktarı yaklaşık 500-600 bin 

tona ulaşması bekleniyor. Bizim 

burada endişemiz yarın devletin ayrı 

bir teşvik ile bu ağaçları söktürmesi. 

Bunun olmaması için zeytin ve 

zeytinyağı desteklenmeli ve bu tür 

etkinlikler zeytinyağı tüketmeyen 

illerimizde de yapılmalıdır” dedi.

“93 YILINDAKİ 
BÜROKRATLAR 
İNGİLİZCE BİLMİYOR 
MUYDU ACABA?”

Konuşmasında Aydın Ticaret Borsası 

ev sahipliğinde yapılan Aydın 

Ekonomi Zirvesi'nde Gümrük Birliği 

Anlaşması'nın yenilenmesi 

gerektiğini belirten Ekonomi Bakanı 

Nihat Zeybekçi'ye teşekkür eden 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 

Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 

“Bugün AB ülkelerine markalı 

zeytinyağı ihraç edersek günümüzün 

parası ile kiloda 1.3 Euro vergi 

vermek ya da karşılığında domates 

veya kırmızı et ithal etmek 

zorundayız. Bu durum sektörün 

önünü tıkayan en önemli etkenlerden 

biridir. Bir türlü aklım almıyor. 93 

yılındaki bürokratlar İngilizce 

bilmiyor muydu da böyle bir 

anlaşmaya imza attı” diyerek 

Gümrük Birliği anlaşmasının 

yenilenmesinin şart olduğunu 

söyledi.
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“İLK HEDEF KİŞİ 
BAŞI 5 KİLO 
TÜKETİM”

Zeytinyağında geçmişe dönük 

bürokratların neden olduğu sıkıntı 

kadar çeşitli konularda da sıkıntı 

olduğunu belirten Bosnalı, bugün 

zeytin üretici bir ülke olmamıza 

rağmen Türkiye'de kişi başı zeytin 

yağı tüketiminin 1.5- 2 kilo civarında 

olduğunu belirtti. Bu rakamın 

İspanya, Yunanistan gibi zeytin 

üretici ülkelerde 18-25 kilo arasında 

değiştiğini kaydeden Bosnalı, “İlk 

olarak Türkiye'de kişi başı tüketimi 5 

kiloya yükseltmeliyiz. Daha sonra da 

10 kiloya ulaşırsak Türkiye'de 

sektördeki sıkıntı çözülür. Bunun 

yanında AB ülkelerinde 

zeytinyağında üreticiye 4 TL 

tutarında sofralık zeytinde ise 50 

kuruş destek veriliyor. Biz bunun 

yarısını istiyoruz. Maça 1-0 yenik 

başlasak da Türk üreticisi bu desteği 

alırsa dünyada lider olur. Bugün 

sigara, alkol sağlığa zararlı olduğu 

için nasıl vergisi artırılıyor ise 

zeytinyağı sağlığa çok faydalı olduğu 

için de desteği artırılmalı. Bu devlet 

politikası olmalı ve üretici 

desteklenmeli. Zeytinyağı sadece bir 

gıda maddesi olarak görülmemeli” 

dedi.

“EN BÜYÜK 
SIKINTILARDAN BİRİ 
DENETİMSİZLİK”

Bugün üreticilerin yanında sektörün 

en büyük sıkıntısının denetimsizlik 

olduğunu belirten Aydın Aydın 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Adnan Bosnalı, “Maalesef 

bizim bile adını sanını duymadığımız 

bir sürü firma ve marka çıktı. 

Bunların gerçekten zeytinyağı mı 

yoksa karışım mı sattığı kontrol 

edilmeli. Bu tür sıkıntılardan dolayı 

da hem üretici, hem sektör hem de 

tüketici sorun yaşıyor. Denetimin 

sıklaştırılması en büyük 

arzularımızdan biridir” diye konuştu.
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AYDIN TİCARET BORSASI ÜYELERİ 

PARİS SIAL FUARINDA  

Dünyada gıda inovasyonu konusunda en büyük fuar kabul edilen 
Paris SIAL Fuarı'nda 6 bin katılımcı firma, 200 ayrı ülkeden 160 bin 

profesyonel ziyaretçi ile buluştu.

ransa'nın başkenti Paris'te 18-23 Ekim Ftarihlerinde gerçekleşen Uluslararası SIAL  
Gıda, İçecek, Gıda Ekipmanları, Teknoloji ve 

Hizmetleri fuarına, Aydın Ticaret Borsası 
üyelerinden oluşan 12 kişilik heyet KOSGEB 
Yurtdışı İş Gezisi desteği ile katılım sağladı.
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SIAL fuarında ikili iş 
görüşmeleri 
gerçekleştirildi. İkili iş 
görüşmelerinde Aydın 
Ticaret Borsası 
heyetinden bazı 
firmalar iş bağlantıları 
gerçekleştirdi.

Aydın Ticaret Borsası'nın üyeleri İş gezisi 
programı çerçevesinde Paris Ticaret Odası'na 
yaptıkları  ziyarette firmalarla tanışma ve bilgi 
paylaşımında bulunma fırsatını yaşadı. 

Borsası üyelerinden Ardes Zeytincilik A.Ş. 
adına katılım sağlayan firma yetkilisi  Seda 
Renklidağ yaptığı açıklamada, Paris SIAL 
fuarının daha önceki yıllarda ülkemiz stant ve 
ziyaretçi sayısı açısından,  katılımın az olması 
nedeniyle negatif olduğunu, ancak bu yıl 
Türkiye stant ve Türk ziyaretçi sayısının daha 
dikkat çekici bir sayıda olduğu ifade etti.

Muharrem Deniz yaptığı açıklamada, fuarda 
birçok Türk Firması hijyen, kalite ve gıda 
teknolojileri ile dünya gıda pazarında söz 
sahibi olduğumuzu gösterdi.  Cin mısırda 
geçtiğimiz yıllarda Amerika ve Arjantin  
ürettikleri mısırların %20'sinİ Türkiye 
pazarında satmaktaydı, iş gezisi kapsamında 
yaptığım görüşmeler neticesinde Amerika'nın 
üç büyük popcorn firmasının ülkemizde 
bayiliğinin bulunmadığını öğrendim, bu 
durum popcorn  üretiminde ülkemizin ithal 
eder durumdan ihraç eder duruma geçtiğini 
göstermektedir.  Fuarda dünya pazarındaki 
gücümüzü, kalitemizi görmek bizleri mutlu 
etti. Memnun bir şekilde döndük ifadelerine 
yer verdi. 

Aydın Ticaret Borsasından katılım sağlayan 
firmalar Ardes Zeytincilik A.Ş. - Everta Tarım 
Ür. Ltd. Şti.- Paşa Can Et Ltd. Şti. - Yeşil 
Yıldız Tar. Ür. Ltd. Şti.- Aktuna Gıda İşl. Ltd. 
Şti.- Çevik Gıda Ltd. Şti, -Günaydınlar Org. 
Ltd. Şti.- Ar Petrol Koll. Şti.- Erkan  Aslan, 
Fevzi Çakaloğlu, Emir Deniz, Mahmut Uğraş 
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ntalya Expo Center Fuar AMerkezi'nde 5.si düzenlenen 
Türkiye'nin en büyük yerel 

ürün fuarı olan Yöresel Ürünler 
Fuarı'nda (YÖREX) TOBB'ne bağlı 
oda ve borsaların ortaklaşa olarak 
Aydın'ı tanıttığı standa coğrafi işaret 
tescili yapılmış olan Aydın İnciri ve 
Aydın Kestanesi'nin yanı sıra tescil 
süreci devam eden Aydın Künarı, Aydın 
Zeytinyağı, Aydın Memecik Zeytini ve 
Aydın Efesi ile Söke Körüklü 
Çizmesi'nin tanıtımı yapıldı.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği'ne 
(TOBB) bağlı Aydın oda/ borsalarının 
Aydın'ı tanıttığı fuarda Aydın Ticaret 
Borsası Başkanı Adnan Bosnalı ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri, Aydın Sanayi 
Odası Başkanı Mehmet Yunus Şahin ve 
Yönetim Kurulu üyeleri Aydın Ticaret 
Odası Başkanı Hakan Ülken ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri, Söke Ticaret 

Odası Başkanı Reşat Anya ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri Aydın'ın yöresel 
ürünleri ve zenginlikleri hakkında 
tanıtım yaparak ziyaretçileri 
bilgilendirdiler. Açılış sırasında Aydın 
Yöresi oyunlarının sergilendiği fuar da 
Aydın standı en çok ilgi gören stantlar 
arasında yer aldı.

TOBB'nin desteği ile bu yıl “Sizin 
oraların nesi meşhur?” teması ile 
düzenlenen, Türkiye'nin 81 
vilayetinden üretildiği veya 
yetiştirildiği yörenin adıyla anılan 
tarım ürünleri, gıda ürünleri, el sanatı 
veya sanayi ürünlerini ulusal ve küresel 
ölçekte tanıtmak amacıyla gerçekleşen 
YÖREX Yöresel Ürünler Fuarı'nın 
açılışı Kalkınma Bakanı Cevdet 
Yılmaz ve TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu tarafından 
gerçekleştirildi.

YÖREX YÖRESEL ÜRÜNLER 
FUARI'NDA ÜRÜNLERİ 
SERGİLENEN FİRMALAR
Oliva Gıda Ltd.Şti. Sibaş A.Ş., Körüklü 
Söke Çizmecisi Zeki Mustafa Avcıoğlu, 
Haldun Arıcı Cumhuriyet Ekmek Fırını, 
Söke Değirmencilik A.Ş. Günkar Gıda 
Ltd.Şti., Tariş İncir Birliği, Süleyman 
Aydın, Efe Şekerleme, Ece Tarım 
Ür.Ltd.Şti., Akkes Kestane Şekeri, 
Bosnalı Sabun Ltd.Şti. Kadıneli Gıda 
Belgin Çekmen, Bilal Sabuncu Sanayi 
Ticaret A.ş., Eraydın Tar.Ür.Ltd.Şti. 
Balca Gıda Tarım Ür.Ltd.Şti. Everta 
Tar.Ürünleri, Toroslular Gıda Ltd.Şti., 
İpek-Su Tic.Ltd.Şti., Kazım Günaydın 
Yerli Ürün Ticareti, Özbataray Gıda 
Ltd.Şti.
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AYDIN TİCARET BORSASI'NDAN 
AYDIN'A ÜÇ ESER DAHA

ürkiye Odalar ve Borsalar Birliği TBaşkanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu, Aydın 
programı kapsamında Aydın Ticaret 

Borsası tarafından tamamlanan iki eserin 
açılışını yapıp hazırlanan bir projenin de 
protokolünü imzaladı. Törende konuşan TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, girişimciliğin 
öneminden söz ederek özellikle kız 
çocuklarının girişimci ruhu ile yetiştirilmesini 
istedi. 

Aydın Ticaret Borsası ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen törene Vali Erol Ayyıldız,  
Aydın Milletvekilleri Ali Uzunırmak, Mehmet 
Erdem, Semiha Öyüş, Gültekin Kılınç, Osman 
Aydın, Efeler Belediye Başkanı Mesut 
Özakcan, ADÜ Eski Rektörü Prof. Dr. Mustafa 
Birincioğlu, AYTO Meclis Başkanı Sefa 
Yüksel, AYTO Başkanı Hakan Ülken, AYSO 
Başkanı Mehmet Yunus Şahin, Aydın Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Selahattin 
Çetindoğan, Milli Eğitim Müdürü Pervin Töre 
ile Aydın ve çevre illerden gelen oda ve 

TOBB BAŞKANI HİSARCIKLIOĞLU 
İKİ TESİSİN AÇILIŞINI YAPTI BİR PROJE İÇİN PROTOKOL İMZALADI

“Böyle hayırlı bir işin açılışında bulunmaktan büyük memnuniyet duyuyorum.”
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borsaların başkanlarıyla çok sayıda 
davetli katıldı.
Törende Aydın Ticaret Borsası 
tarafından çeşitli, kişi kurum ve 
kuruluşların destekleri ile 240 günde 
yaptırılan Bilim ve Sanat Merkezi ile 
Köşk Gıda Kontrol Laboratuarı'nın 
açılışı gerçekleştirilip yaklaşık 8 
milyon TL tutarında Otistik Çocuklar 
Özel Eğitim Merkezi'nin yapılması 
için de protokol imzalandı.

Törenin açılışında konuşan Aydın 
Ticaret Borsası Başkanı Adnan 
Bosnalı, eğitimin öneminden söz 
ederek katkıları ile böylesine önemli 
bir eğitim yuvasının Aydın'a 
kazandırılmasına vesile olan başta 
Borsa üyeleri olmak üzere projeye 
katkı sağlayan herkese teşekkür etti. 
Hedeflerinin Aydın'ı eğitim üssü 
haline getirmek olduğunu belirten 
Başkan Bosnalı, 240 gün gibi kısa 

sürede Bilim ve Sanat Merkezi'ni 
tamamladıklarını ve yaklaşık 8 
milyon TL proje tutarı olan Otistik 
Çocuklar Özel Eğitim Merkezini de 
yapmak için bu etkinliğin 
düzenlendiğini ifade etti.
Yapılan ve yapılacak olan eğitim 
kurumlarının öneminden söz eden 
Aydın Milli Eğitim Müdürü Pervin 
Töre ise, Türkiye'de üstün zekalı 
çocuk oranı ortalamasının yüzde iki 
olduğunu ancak incir ve zeytinin 
merkezi Aydın'da bu oranın yüzde 5 
olduğunu belirterek bu eğitim 
kurumlarından ülkeye önemli 
kişilerin yetişeceğini belirtti.

“RİSKİ OLMAYAN TEK YATIRIM 
EĞİTİMDİR”
Konuşmasına böylesine önemli 
eserleri yapanlara teşekkür ederek 
başlayan TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, “Böyle hayırlı bir işin 
açılışında bulunmaktan büyük 
memnuniyet duyuyorum. Ve bu işi 
yapanlardan Allah razı olsun. Başta 
Ticaret Borsası'nın Başkanı Adnan 
kardeşim olmak üzere yönetiminden, 
meclisinden çalışanından hepsinden 
Allah razı olsun. Eğitime yapılan 
yatırımdan hiç kimse zarar etmez. 
'Zarar ettim diyen' varsa gelsin 
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benden hesabını sorsun. Bir tek riski 
olmayan yatırım vardır. O da 
eğitimdir. Ben her yerde söylüyorum. 
TOBB olarak Türkiye'de girişimcinin 
artırılması lazım. Türkiye'nin zengin 
olmasını istiyorsak girişimci sayısını 
artırmalıyız. Bugün Japonya ile 
Türkiye'deki girişimci sayısı nüfus ile 
orantıladığımız zaman Japonya'nın 
tam üç misli gerisindeyiz” dedi.

“KIZ ÇOCUKLARINIZI GİRİŞİMCİ 
OLARAK EĞİTİN”
Türkiye'de kız çocuklarının 
girişimcilikten uzak büyütüldüğünü 
ve okuyup mühendis olan pek çok kız 
çocuğunun da sadece evde oturup 
çocuk büyüttüğünü ifade eden TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu, Aydın'dan 
anne babalara seslendi. Bugün 
Türkiye'deki mevcut 1.5 milyon 
girişimcinin sadece 70 bininin 
kadınlardan oluştuğunu ve geri kalan 
1 milyon 430 bin girişimcinin 
erkeklerden oluştuğunu kaydeden 
Rifat Hisarcıklıoğlu, “Çok düşük olan 
kadın girişimci sayısının artması için 
tüm Türkiye'de 81 ilde kadın 
girişimci kurullarımızı kurduk. Bunun 
sebepleri kadın girişimcilerimiz rol 
model olsun kızlarımız girişimci 
olsun. Benim annelere babalara ricam 
kız çocuklarınızı yetiştirirken 
girişimci yetiştirin. Ülke olarak en 

öncelikli ihtiyacımız girişimci. Bir 
girişimci yetiştirmek demek on kişiye 
istihdam demek” ifadelerine yer 
verdi.

“MÜHENDİS BİR BAYANIN EV 
HANIMI OLMASI 
KAYNAKLARIN İSRAF 
EDİLMESİ DEMEKTİR”
Binbir emekle okutulup endüstri 
mühendisi, kimya mühendisi olarak 
yetiştirilen kızların evlendikten sonra 
sadece ev hanımı olarak yaşayıp bu 
öğrendiklerini tatbik edememelerini 
kaynak israfı olarak gördüğünü 
kaydeden TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, “Eğer kızlarınız 
sadece ev hanımı olacak ise bunun da 
önemli eğitimi var. Mutlaka okutun. 
Ancak 77 milyonun verdiği 
vergilerden oluşan kaynaklarla 
okuyup kimya mühendisi, endüstri 
mühendisi olan kızımızı 'evde otursun 
çocuk baksın' derseniz o zaman 
kaynakları israf ediyorsun demektir. 
Çünkü onun işgal edeceği yerde o işi 
yapacak başka birinin oturması lazım. 
Her yıl bir milyon kişi istihdam 
nüfusuna katılıyor” dedi.

“HAZRETİ HATİCE VALİDEMİZ 
TÜCCARDI, PEYGAMBERİMİZ 
YANINDA ÇALIŞIRDI”
Konuşmalarında ekonomik verilerin 

yanı sıra İslam dininin kadına, 
çalışmaya ve ticarete verdiği 
önemden de söz eden TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu, “Hepiniz bilir. 
Hz. Hatice validemiz tüccardı. 
Peygamber Efendimiz, Hz. Hatice 
validemizin yanında çalışırdı. 
Haberiniz olsun. Şimdi hem 
'Müslümanım diyeceksin hem 
'Peygamberimiz' diyeceksin hem de 
icraatında bunu uygulamayacaksın. 
Bunda yanlışlık var. Ne olur kız 
çocuklarımızı girişimci olmaları için 
destekleyin” diye konuştu.
Aydın Valisi Erol Ayyıldız da Allah'ın 
yeraltı ve yer üstü bütün nimetleri ve 
zenginlikleri Aydın'a verdiğini 
belirterek “Bu güzellikleri 
değerlendirerek Türkiye'nin 
geleceğine hamuruna bir şey katmak 
da bizlere hepimize düşüyor” dedi.
Yapılan konuşmaların ardından 
tamamlanan tesislerin temsili açılışı 
yapılıp, Otistik Çocuklar Özel Eğitim 
Merkezi'nin protokolü de imzalandı. 
Aydın Ticaret Borsası tarafından 
projelere destek veren kurumlara 
teşekkür plaketi verilirken, TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu'na Aydın 
ürünleri efe kıyafeti hediye edildi.
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AYDIN TİCARET BORSASI ÜYELERİNE 
MARKA YARATMA VE MARKALAŞMA STRATEJİLERİ 

FARKINDALIK EĞİTİMİ 

arkalaşma Yenilikçilik ve MKalite Geliştirme Derneği 

tarafından Güney Ege 

Kalkınma Ajansı sunulan Aydın 

Ticaret Borsası'nın da ortağı olduğu 

“Marka Yaratma Ve Markalaşma 

Stratejileri Farkındalık ve Eğitimi” 

Borsası Konferans Salonunda 

gerçekleşti. 

Dernek Yönetim Kurulu Başkanı Peri 

Banu Nemutlu açış konuşmasında, 

Derneğin kuruluştan itibaren bugüne 

dek gerçekleştirdikleri faaliyetleri ve 

proje hakkında bilgiler sundu. Aydın 

Ticaret Borsası'nın coğrafi işaret 

konularında ildeki en etkin kurum 

olduğu ifadelerine yer verdi.  

Tritech Patent Marka Danışmanlık 

Firması Genel Müdürü Zeliha Özsoy 

ve Marka Vekili Burçin Başoğlu 

Arslan tarafından gerçekleştirilen 

eğitimde;  Ulusal ve uluslar arası 

markalaşma faaliyetleri hakkında 

bilgi edinmek ve farkındalık 

sağlamak için markalaşma konusunda 

faaliyet gösteren kurum, kuruluş ve 

işletmelere yönelik marka yaratma 

süreçleri, firma içi marka 

stratejilerinin oluşturulması, 

markanın korunması, marka 

aleyhine açılacak davalar,  

marka ile kurumsal kimlik 

kazandırılması, markanın 

reklam boyutu ile ilgili ayrıntılı 

bilgiler verildi. Eğitim alan 45 kişinin 

katılım belgelerinin dağıtılması ile 

son buldu.
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3. Kez Kapılarını Ziyaretçilerine Açtı
Aydın Tarım Fuarı 

Aydın'da bu yıl 3.'sü düzenlenen Tarım, Gıda ve Hayvancılık Fuarı 
düzenlenen törenle açıldı. Dört gün boyunca ziyarete açık olan fuara 

bu yıl 305 firmanın katıldığı öğrenildi.

ydın'da bu yıl 3.'sü Adüzenlenen Tarım, Gıda ve 
Hayvancılık Fuarı düzenlenen 

törenle açıldı. Dört gün boyunca 
ziyarete açık olan fuara bu yıl 305 
firmanın katıldığı öğrenildi.
Aydın Ticaret Borsası, Aydın Ticaret 
Odası, Aydın Sanayi Odası, Aydın 
Ziraat Odası ile Gıda Tarım 
Hayvancılık İl Müdürlüğü'nün 
ortaklaşa organize ettiği tarım fuarı 
ASTİM Organize Sanayi Bölgesindeki 
eski Tekel Tütün Depolarında açıldı.
3. Tarım, Gıda ve Hayvancılık Fuarı 
açılışa Vali Yardımcısı Abdullah 
Aslan, Aydın Büyükşehir Belediye 
Başkanı Özlem Çerçioğlu, ADÜ eski 
Rektörü Prof Dr. Mustafa Birincioğlu, 
Aydın Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Ülken, Aydın Sanayi 

Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Yunus Şahin, Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 
Adnan Bosnalı, Efeler Ziraat Odası 
Başkanı Rıza Posacı, davetliler ve çok 
sayıda vatandaş katıldı.
Fuarın açılış konuşmasını yapan Aydın 
Büyükşehir Belediye Başkanı Özlem 
Çerçioğlu, “Aydın'da geleneksel hale 
getirdiğimiz tarım fuarının bugün 
3'üncüsü gerçekleştiriyoruz. 
Amacımız önümüzdeki yıllarda daha 
geniş alanda daha büyük bir şekilde 
tüm Türkiye'ye hitap edecek fuarlar 
düzenlemek. İnşallah uluslararası 
fuarlar da düzenlemek için çalışmalar 
da yapacağız. Fuar tüm katılımcılara, 
Aydın'a hayırlı uğurlu olsun” dedi.
Vali Yardımcısı Abdullah Aslan ise 
Aydın'ın tarım zenginliklerini dikkat 

çekerek tarım ürünlerinin 
değerlendirilmesi ve pazarlanması için 
fuarların çok önemli olduğunu söyledi.

3 Yıldır Aydın'da düzenlenen fuarın 
gelişimini dikkat çeken Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 
Adnan Bosnalı, “2012 yılında 156, 
2013'de 293 firmanın katılımı ile 
kapılarını açan Aydın Tarım Gıda ve 
Hayvancılık Fuarımız bu yıl 305 firma 
ile ziyarete açıldı. Her geçen gün 
gelişen fuarımız bir çocuk gibi. 
İnşallah önümüzdeki yıllarda daha 
güzel ve daha geniş katılımlı fuarlar 
düzenleriz” şeklinde konuştu.
Fuarın açılış kurdelesi kesilmesinin 
ardından ziyaretçiler ve protokol 
üyeleri stantları gezip firmaların 
ürünlerini incelediler.
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2. Tarım fuarı 100 Bin üzerinde 
ziyaretçi ağırlarken bu yıl ki fuarda 
hedefin 200 Bin ziyaretçi olduğu 
açıklandı. 4 gün boyunca açık kalacak 
fuara Aydın'ın ilçelerinden ve 
mahallelerinden ücretsiz araçların 
kaldırılıyor. Büyükşehir Belediyesi 
Efeler sınırları içerisinden fuara 
vatandaşları ücretsiz taşırken, Uşak, 
Afyon, Kütahya, Manisa, Muğla, 
Denizli, İzmir, Balıkesir gibi Aydın'a 
yakın illerden otobüslerle ziyaretçiler 
geliyor.

Bu yıl üçüncüsü düzenlenen fuarda 
bu yıl 305 firma stant açtı. Geçtiğimiz 
yıl 293 firmanın yer aldığı fuar 12 Bin 
600 metrekare kapalı alanda 
düzenlenirken bu yıl ilk defa kapalı 
alan dışında da stant açıldı. Aydın il 
genelinden 91 firmanın stant açtığı 
fuarda, firmalar ürünlerinin tanıtım  
ve satışını yaptı. 

Fuarla ilgili açıklamalarda bulunan 
Aydın Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
başkanı Hakan Ülken, Tarım fuarının 
Aydın ekonomisine katkısının 
yadsınamayacağını belirterek, 
“Fuarlar balık tutmaya benzer. 20 
defa oltayı atarsın balık 
tutamayabilirsin ama attığın oltanın 
birine çok büyük bir balık takılabilir. 

Biz oda olarak üyelerimize birçok 
fuara götürüyoruz. Gittiğimiz her 
fuardan iş yaparak dönmeyebilir 
üyelerimiz. Fakat 20 fuardan birinden 
sağlam bir iş bağlantısı 
gerçekleştirebilir. Aydın'da kurulan bu 
fuarı çeşitlendirip Aydın'ı fuar şehri 
haline getirmeliyiz. Mutla Aydınlı 
sanayicimiz, üreticimiz bu fuarlardan 
faydalanacaktır” dedi.
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BOSNALI 3. 
AYDIN TARIM, 
GIDA VE 
HAYVANCILIK 
FUARINI 
DEĞELENDİRDİ. 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 

3. Aydın Tarım, Gıda ve Hayvancılık 
Fuarı hakkında değerlendirmede 
bulundu.

Aydın İlimizin tarım potansiyelini göz 
önüne aldığımızda, düzenlenen 
Tarım, Gıda ve Hayvancılık  fuarının 
ilimiz için büyük önem taşımaktadır.

Fuarımız her geçen yıl katılımcı ve 
ziyaretçi sayısı bakımından artış 
göstermektedir. 2012 yılında 156 
katılımcı firma ve 103.000 ziyaretçi, 
2013 yılında 293 firma ve 118.000 
ziyaretçi, 2014 yılında ise 305 firma 
ve 140.000 ziyaretçi sayısına ulaşmış 
olması, ilimizdeki potansiyeli ortaya 
koymaktadır. 

Fuarlar illerin ekonomisinin 
canlanmasını sağlamaktadır. 3. Aydın 
Tarım, Gıda ve Hayvancılık Fuarında 
20 milyon TL civarında satış 
gerçekleşmesi bizleri sevindirmiştir.  

Bu rakam fuarın en önemli başarı 
göstergelerinden biridir.

3. Aydın Tarım, Gıda ve Hayvancılık 
Fuarı için hedeflediğimiz başarıya 
ulaştık, Aydın dışında bir çok ilden 
gelen firmalar ve ürünleri ile 
çiftçilerimizi bir araya getirdik. 91 'i 
Aydınlı toplam 305 firmanın 
katılımıyla gerçekleşen  fuara İzmir, 
Denizli, Manisa, Muğla, Kütahya ve 
diğer illerden de pek çok ziyaretçi 

katıldı. Fuarda stant açan firmaların 
önemli bir bölümünün diğer illerden 
olması, katılımcı ve ziyaretçi 
sayısının her geçen yıl artarak devam 
etmesi,  ülkemizde önde gelen fuarlar 
arasında yer alma yolunda 
ilerlediğimizin göstergesidir.  

İl olarak kalıcı bir fuar alanına sahip 
olmalıyız. Böylece mekânsal 
anlamda şartların iyileştirilmesi 
sağlanabilecektir.  Bundan sonra ki 
süreçte Aydınlılar olarak, Tarım, Gıda 
ve Hayvancılık Fuarı ve ilimize 
kazandırılacak diğer fuarlar ile, 
ilimizin birçok özelliğinin yanında 
fuar kenti olarak da bilinirliğinin 
artmasının sağlaması olmalıdır. 

Fuarın üç yıldır giderek büyüme 
trendi içerisinde olması bizlere gurur 
yaşatmıştır. Başarımızın sürekliliğini 
diliyor,  Kobi Fuarcılığa ve Fuarı 
destekleyen, T.C. Aydın Valiliği, T.C. 
Aydın Büyükşehir Belediyesi, T.C. 
Efeler Belediyesi, T.C. Aydın Gıda, 
Tarım ve Hayvancılık İl 
Müdürlüğü'ne, Adnan Menderes 
Üniversitesi, Aydın Sanayi Odası, 
Aydın Ticaret Odası, Efeler Ziraat 
Odası, Aydın Makine Mühendisleri 
Odası, Aydın Damızlık Sığır 
Yetiştiricileri Birliği, TÜMSİAD ve 
Ziraat Mühendisleri Odasına 
destekleri için teşekkürlerimizi 
sunuyorum. 
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ydın İli Nazilli ilçesi'ne bağlı AAksu Mahallesinde 2008 
yılında faaliyete başlayan 

Aksu Kestane (Ak-Kes) firması 25 
ton ile başlayan üretim kapasitesini 
250 tona çıkardı. 2013 yılında 
Japonya'ya ihraç ettikleri kestane 
şekeri 15 ton iken 2014 yılında 6 
aylık dönemde 110 ton ihracat 
gerçekleştirilmiştir.

Markalaşma ve  hızla büyüme 
yolunda emin adımlarla ilerleyen 
firmanın yetkililerinden Birol Yalçın 
ve Mustafa Çetin, Aydın Ticaret 
Borsası'ndan coğrafi işaret etiketlerini 
teslim aldı. Birol Yalçın, Aydın 
Ticaret Borsası her platforma Aydın 
Kestanesini tanıtmak için özveri ile 
çalıştı, emeklerinin boşa gitmeyerek 
coğrafi işareti İlimize kazandırdıkları 
için çok teşekkür ediyorum dedi.

AKSU KESTANE FİRMASI 
AYDIN KESTANESİ COĞRAFİ İŞARET ETİKETİNİ 
AYDIN TİCARET BORSASINDAN TESLİM ALDI.

Aydın Ticaret Borsası Genel 
Sekreteri Çimen Mutlu, İlimizin tek 
kestane şekeri firması olan Aksu 
Kestane gurur kaynağımız. Aydın 
Kestanesini tanıtmak için yerel 
değerlerin gelecek nesillere 
aktarılmasında büyük bir sorumluluk 

üstlenen Metro Toptancı Market Gıda 
Müdürü Birol Uluşan ile görüştük. 
Aydın Kestanesi etiketi ile kestane ve 
kestane şekerimiz Metro'nun coğrafi 
işaret stantlarında yerini alacak. 
Metro ile yakın dönemde önemli bir 
projeye imza da atacağız dedi.

İSTANBUL TİCARET BORSASI'NDAN  
AYDIN TİCARET BORSASI'NA ZİYARET

stanbul Ticaret Borsası Yönetim 

İKurulu Başkan Yardımcısı İlhan 
Koyunseven ve beraberindeki 

heyeti, Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen 
karşıladı. 

Karşılıklı bilgi alış-verişinde  
bulunulan ziyarette, Bosnalı tarafından  
Aydın Ticaret Borsası çalışmaları ve 
Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları hakkında bilgiler 
verildi.  Aydın Ticaret Borsası'nın 
çalışmaları hakkında bilgi alan 
İstanbul Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı İlhan 
Koyunseven,  İstanbul Ticaret Borsası 
olarak yürütülen çalışmalarını 
anlatarak, Aydın Ticaret Borsası ile 
Kardeş Borsa olmaktan memnun 
olacaklarını bildirdi. 

İstanbul Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı İlhan 

Koyunseven ve heyetine,  Türkiye'nin 
Borsalar içerisinde ilk akredite 
Laboratuvarı olma özelliğini taşıyan 
Aydın Ticaret Borsası Gıda 
Laboratuvarının, gezdirilerek bilgi 
verildi. 

Yapılan ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getiren Aydın Ticaret 
Borsası Başkanı Adnan Bosnalı, 
İstanbul Ticaret Borsası ile Kardeş 

Borsa olunması kurumlarımız 
içerisinde iyi uygulamaların paylaşımı 
ve hizmet kalitemizin  arttırılmasına 
katkı sağlayacaktır. Akreditasyon 
sisteminin bir gereği olan kardeş 
oda/borsa uygulamasının 
kurumlarımızın birlikte çalışmasına 
zemin oluşturacağından çok memnun 
olduğunu ifade etti.  
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Aydin Ticaret Borsası'ndan 
Osmaniye Valisi Kerem Al'a  Anlamlı Ziyaret 

ydın Ticaret Borsası Meclis ABaşkanı A. Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Fevzi Çondur, 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen 
ve AbdülkadirYıldız, Meclis 
Üyelerinden Ali Çevik, Mustafa 
Akdam, Ahmet Şenel, Rıza Uyar ve 
Erkan Aslan'dan oluşan heyet, 
Osmaniye Valisi Kerem Al'a tesekkur 
ziyareti gerçekleştirdi.

Dönemin Aydın Valisi Kerem Al, 
Milli Eğitim Müdürlüğü ve Aydın 
Ticaret Borsası işbirliğinde 2012 
yılında protokolü  imzalanan, Aydın 
Ticaret Borsası Bilim ve Sanat 
Merkezinin  2013 yılında temeli 
atılarak, 2014 Ekim ayında TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun 
tesrifleriyle açılışı gerçekleştirilmişti. 

Osmaniye Valisi Kerem Al'in  
makamında gerçekleşen ziyarette; 
Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 

"2012 yılında dönem Valimiz Sayin 
Kerem Al, Milli Eğitim Müdürümüz 
Pervin Töre ve Borsamiz işbirliğinde 
üstün zekalı çocuklarımız için Bilim 
Sanat Merkezimizin protokolü 
imzalanarak, kısa bir sürede siz 
degerli Valimizin destekleriyle hizli 
bir sekilde yol kat edilmiştir. Aydın 
Valimiz Sayın Erol Ayyıldız'ın 
destekleriyle Bilim ve Sanat 
Merkezimiz  2014 Ekim ayında 
tamamlanarak hizmete açılmıştır. 
Yoğun programınız nedeniyle Bilim 
Sanat Merkezimizin açılışına 
katılamamanızdan dolayı,   Aydın 
Ticaret Borsası Yönetimimiz adına 
sağladığınız desteklerinizden dolayi 
teşekkürlerimizi arz ediyorum" 
ifalerine yer verdi.

Osmaniye Valisi Kerem  Al; Aydın 
Ticaret Borsası heyetine yapılan 
anlamlı ziyaretten  duyduğu 
memnuniyeti ifade ederek, "Aydın 
Valiliği donemimde Aydın Ticaret 
Borsası ile iyi ilişkiler içerisinde 
çalışmalarımız devam etmiş,  Aydın'a 

üstün zekalı çocuklar için Bilim ve 
Sanat Merkezi kazandırılmıştır. Aydın 
Ticaret Borsası Bilim ve Sanat 
Merkezinin Aydın'a ve Ege Bölgesine 
hayırlı olmasını dileyerek, Aydın 
Ticaret Borsasına göstermiş oldukları 
vefadan dolayı teşekkür ediyor, 
Güney Ege Kalkınma Ajansı 
tarafından deseklenmeye uygun 
görülen Yenilebilir Enerjili Soğuk 
Hava Deposu projesininde en kısa 
sürede tamamlanması arzusuyla, 
başarılarınızın devamını diliyorum" 
dedi. 

Aydın Ticaret Borsası heyeti dönemin 
Aydın Valisi Kerem Al'a; Bilim ve 
Sanat Merkezine sağladığı destekten 
dolayı plaket ve okula ait fotoğraf 
takdiminde  bulunarak, ziyaret 
sonrasında Osmaniye Valisi Kerem Al 
ev sahipliğinde gerçekleşen yemeğe, 
Osmaniye'de  görev yapmakta olan 
Aydınlı Hakime Ayşen Şahinci Duran 
ve eşi Cumhuriyet Savcısı Utku 
Duran eşlik etti.
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AYDIN'DA İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ KONUŞULDU 
“TÜRKİYE'DE HER İKİ SAATE BİR KİŞİ İŞ KAZASI 

NEDENİYLE HAYATINI KAYBEDİYOR”

ydın Ticaret Borsası ve AAyyıldız OSGB firması 
tarafından ortaklaşa 

düzenlenen 'İş Sağlığı ve İş 
Güvenliği' konulu konferansta üyeler 
ve Aydın'daki iş verenler Torba Yasa 
ve İş Sağlığı ve İş Güvenliği 
konusunda bilgilendirildi. 
Konferansta konuşan Sosyal 
Güvenlik Uzmanı Ali Tezel,  
Türkiye'de iş kazalarının ceza ve 
yaptırımlarla önlenmesinin mümkün 
olmadığını ve her şeyden önce bu 
hususun bir yaşam kültürü haline 
gelmesi gerektiğini belirterek 
“Maalesef Türkiye'de tedbir almak 
ceza ödemekten daha pahalı olduğu 
için ceza almak tercih ediliyor. 
Örneğin Ermenek'te tedbir alınsaydı 
yaklaşık 90 milyon harcamak 
gerekiyordu. 18 Kişi hayatını 
kaybetti firma yaklaşık 9 milyon TL 
ceza ödeyecek” dedi. 

Aydın Ticaret Borsası Salonu'nda 
gerçekleştirilen toplantının açılışında 
konuşan Aydın Ticaret Borsası 
Başkanı Adnan Bosnalı, Borsa olarak 
üyelerin ve iş verenlerin bilgilenmesi 
amacı ile zaman zaman bu tür 
programlar düzenlediklerini 
belirterek “ Torba Yasa- İş Sağlığı ve 
İş Güvenliği konusunda üyelerimizin 
ve Aydın'daki İşverenlerin bilgi 
sahibi olmalarını sağlamak ve iş 
kazalarının önlenmesine bir nebze 
olsa da katkı sağlayabilmek amacıyla 
bu etkinliği düzenledik. Katkı 
sağlayan herkese teşekkür ediyorum” 
diyerek özellikle son yaşanan maden 
kazaları ile birlikte iş sağlığı ve 
güvenliğinin ne kadar önemli 
olduğunu hatırlattı. 
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“POLİSİ GÖRÜNCE 
KEMER TAKTIĞIMIZ 
SÜRECE BU SORUNU 
ÇÖZEMEYİZ”
Konferansta 6331Sayılı yasa ile iş sağlığı ve iş güvenliği 
konusunda katılımcılara bilgi veren Ayyıldız OSGB 
Kurucusu ve A Sınıfı İş Güvenliği Uzmanı Muharrem 
Demirbilek, her ne kadar çeşitli yasalar çıksa da 
Türkiye'de çalışma hayatında iş sağlığı ve iş güvenliği 
uygulamasının çok ciddi sıkıntılarının bulunduğunu 
belirtti. Her şeyden önce çalışan, iş veren ve devletle olan 
çalışma barışının sağlanması gerektiğini belirten 
Muharrem Demirbilek, “Çalışma hayatımız çalışmaktan 
kaçınma maddesine hazır değil. Her şeyden önce iş sağlığı 
ve iş güvenliği konusu bir yaşam kültürü haline gelmelidir. 
Gerek çalışan, gerekse iş veren bu meselenin sadece 
denetimlere hazırlık için değil tedbirleri bizzat kendi 
sağlığı için alması gerektiğini bilmelidir. Mesela trafik 
güvenliği için seyir halinde iken emniyet kemeri takılması 
kişinin kendi sağlığı ve güvenliği için en önemli şarttır. 
Şahit olanlar çoktur. Birçok kişi kemeri denetim sırasında 
ve polisi görünce takar. Bizlerin öncelikle bu yaşam 
kültüründen kurtulmamız gerek.  İş sağlığı ve iş 
güvenliğini çalışma kültürü haline getirmemiz kolay 
olmayacak. Mesela 2003 yılında iş kanunu ile birlikte 
mesleki eğitim zorunluluğu getirildi. Bu sorun bizde halen 
çözülmedi. Ülkemizde mesleki yeterlilik belgesi kim 
tarafından verilecek halen net değil. Bunu çıraklık eğitim 
mi, odalar mı yoksa üniversite mi verecek? Bundan sonra 
iş kazaları ile ilgili iş yerlerinin sicili tutulacak. Her ne 
olursa olsun, iş sağlığı ve iş güvenliği konusunu bir yaşam 
bicimi, kültürü haline getirmediğimiz sürece bu sıkıntı 
çözülmez” dedi. 

“CEZA ÖDEMEK ÖNLEM 
ALMAKTAN DAHA CAZİP 
OLDUĞU İÇİN SIKINTI 
DEVAM EDİYOR”
Programın sonunda konuşan Sosyal Güvenlik Uzmanı Ali 
Tezel, ilginç iddialarda bulunarak Türkiye'de iş sağlığı ve 
güvenliği konusunda bir çok şeyin sadece 'Ediliyormuş' 
gibi gösterildiğini belirtti. Yeni çıkan Torba yasa'nın 
kesinlikle halkın beklentisini karşılamadığını iddia eden 
Ali Tezel, “Daha önce 194 maddeden oluşan Torba Yasa 
146 madde ile meclis'ten geçti. Şimdi beklentileri 
karşılamayan bir Torba yasa ile karşı karşıyayız. Türkiye 
2 saatte bir kişini iş kazası nedeniyle hayatını kaybettiği 
bir ülke. Yasa çıkıyor, ek kararlar alınıyor ancak yıllardır 
yapılan ve edilen bir şey yok. Sadece yapıyormuş ve 
ediyormuş gibi davranıyoruz. Mevcut yasa ve 
yönetmeliklerle iş kazaları konusunda yaşanan sıkıntıları 
çözmenin imkanı yok. Kişi çalıştığı yeri kapatacak ya da 
şikayet edecek. Bunlar mümkün değil. Bu işin tek çözümü  
yaşam kültürümüz değiştirmemizden geçiyor. Yasak ya da 
cezadan dolayı kişinin kendi güvenliği ve salığı için bazı 
tedbirleri alması gerektiğini bilmesi şart. Bu kültür 
ülkemizde henüz oluşmuş değil ve yakın zamanda da 
oluşacağa benzemiyor” dedi.  Konuşmasında ilginç bir 
iddiada bulunan Tezel, Ermenek'te 18 kişinin hayatını 
kaybettiği maden kazasında alınan cezanın tedbir alınması 
için harcanması gereken paradan daha düşük olduğunu 
belirterek ““Maalesef Türkiye'de tedbir almak ceza 
ödemekten daha pahalı olduğu için ceza almak tercih 
ediliyor. Örneğin Ermenek'te tedbir alınsaydı yaklaşık 90 
milyon harcamak gerekiyordu. 18 Kişi hayatını kaybetti 
firma yaklaşık 9 milyon TL ceza ödeyecek” dedi. 
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GAMBİYA BÜYÜK ELÇİSİ VE HEYETİNDEN 

AYDIN TİCARET BORSASINA ZİYARET 

ürkiye ile Gambiya TCumhuriyetleri arasındaki 
ticaretin gelişmesine katkı 

sağlamak amacıyla Aydın Valiliği ev 
sahipliğinde Vali Yardımcısı Halil 
Canavar eşliğinde,   Gambiya 
Cumhuriyeti Büyükelçisi Sayın 
Momodou Badjıe ve heyeti  Aydın 
ziyaret programı çerçevesinde Aydın 
Ticaret Borsası'na ziyarette bulundu. 

Ziyaretlerinin temel amacının, 
Gambiya-Aydın  arasında 
sürdürülebilir ilişkilerin kurulması, 
Gambiya'ya  yatırımın teşvik 
edileceğini, belirterek sözlerine 
başlayan Büyükelçi  Sayın Momodou 
Badjie, ülkeleri hakkında tanıtıcı 
bilgiler verdi. Ülkelerinin tarım 
arazilerinin  %40-50'sinin verimli 
olduğunu Aydın'dan gelecek 
yatırımcıları da beklediğini ifade etti. 
Gambiya Nehri'nin ülkeyi ikiye 
ayırdığını, ve bu nehrin kenarında yer 

alan  toprakların özellikle sulanabilir 
verimli topraklar olduğunu  belirten 
Büyükelçi Sayın Momodou Badjıe 
Ülkemizde tarımda serbest bölgeler 
belirlendi bu bölgelerde  yapılacak 
yatırımlarda tarım arazilerinin  50 yıl 
gibi uzun vadeler için kiralanması  
veya topraklarımızın satın alınması 
yönünde hükümetimiz tarafından 
teşviklerle desteklenmektedir.  
Ülkemizde yatırım yapılması 
amacıyla hükümetimiz tarafından 
tüm kolaylıklar sağlanacaktır. 
Özellikle Türkiye bizim için önemli 
bir ülkedir ve diğer ülkeler ile 
karşılaştırdığımızda öncelikli tercih 
edeceğimiz bir ülkedir. Büyükelçilik 
olarak yaptığımız araştırmalarda  
Aydın tarım  şehri  ve tarım 
makinalarında da önde gelen bir 
şehirdir. Toprak yapımızın uygunluğu 
ve Aydın 'da, pamuk gibi ülkemizde 
yetiştirilen bir ürünün yetiştirilmesi 

dikkatimizi çekerek bizleri Aydına 
yönlendirmiştir. Hükümetimiz 
tarafından oluşturulan Vizyonumuzda 
ülkemiz tarım ürünlerinde kendi 
kendine yeten bir ülke haline gelmesi  
yer almaktadır. Sahip olduğumuz 
verimli toprakların modern sulama 
yöntemleriyle kullanılmasını 
istiyoruz. Teknoloji ve makinalaşma 
konusunda sizlerle birlikte projeler 
üretebiliriz dedi.

Büyükelçi Momodou Badjıe “Türkiye 
– Gambiya arasında tarihi bir geçmiş 
bulunmaktadır. 1965 yılında Gambiya 
olarak ilk büyükelçiliğimizi  
Türkiye'de açtık. Türkiye ile 
ilişkilerimiz  Savunma ve silah sanayi 
ağırlıklıdır. Hükümet tarafından 
izlenen yolda çeşitli alanlara 
yayılması gerektiği düşünüldü ve 
burdayız.  Gambiya ve Aydın 
arasından ticari anlaşmalar ve 
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yatırımlar sağlanabilir. Türkiye' 
büyük bir güven duymaktayız. 
Ülkemizin güvenliğinin Türk 
askerleri tarafından sağlanması 
sayesinde Gambiya en huzurlu ve en 
sakin yerlerden biri haline gelmiştir. 
Bu güven sayesinde Gambiya ve 
Aydın arasında iş anlaşmaları 
sağlanacaktır. Gambiya ile alış-veriş 
sadece bir adım ötededir.” sözlerine 
yer verdi.

Aydın Ticaret Borsası Başkanı Adnan 
Bosnalı  öncelikle Ülkemize ve 
Aydına hoş geldiniz diyerek Borsanın 
TOBB çatısı altında yer alan ve tarım 
ürünleri  ile iştigal eden üyelerinden 
oluşan   bir kurum olduğunu, Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği  
Başkanımız sayın M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu'nun 57 İslam Ülkesinin 
üye olduğu  İslam Ticaret Sanayi ve 
Tarım Odaları Fedarasyonu  Başkan 
Vekilliği gibi, bulunduğu bir çok 
görevde sağladığı üstün başarılar  
sayesinde dünya çapında bir 
tanınırlığa sahip oluğunu ifade etti.  
İlimizin Gambiya için doğru adres 
olduğu belirterek,  daha önce eski  
usul tarım yöntemlerini kullanan 
Aydın, modern tarıma geçerek  
artılarını görmeye başlamıştır. 

Gambiya 'nın da eski usul tarım 
yöntemlerinden arınarak,  işbirliği ile 
modern tarıma geçmesi 
gerekmektedir.  İlimizde yetişen çok 
önemli ürünlerimiz mevcuttur. Kutsal 
kitabımızda adı geçen zeytin ve incir 
başta olmak üzere  ilimizde çay ve 
muz hariç tüm ürünler yetişmektedir.  
İncir üretiminde Dünyada 1. sırada 
yer alırken,  Kestane üretiminde 
dünyada 3. sırada, zeytin ve 
zeytinyağı üretiminde  dünyada 
4.sırada, yer almaktayız.  “Bizler 
Gambiya Cumhuriyetinde 
yatırımlarımızı gerçekleştirebilmemiz 
için, değerli büyükelçim  ve heyetiniz 
tarafından atılan adıma karşılık 
olarak, T.C.  Tarım Bakanlığımız 
nezdinde ve TOBB  çatısı altında, 
ilimiz tarım ile iştigal eden 
üyelerimizi Gambiya'da yatırımların 
gerçekleştirmeleri  için, iş gezisi 
düzenlenerek daha iyi yol 
alabileceğimizin inancındayım.” 
Sözlerine yer vererek Türkiye'nin 
Borsalar içerisinde ilk akredite 
Laboratuvarı olma özelliğini taşıyan 
Aydın Ticaret Borsası Gıda 
Laboratuvarının, gezdirilerek bilgi 
verildi. 
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En Güzel Gökyüzünün Altında 
Aydın'ın Markasıdır 

Tralles 

Mehmet ÖZÇAKIR
İnşaat Mühendisi

Aydın Eski Eserleri Sevenler Derneği 
Yönetim Kurulu Üyesi

mehmetozcakir@hotmail.com
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ydın'ı iki satırda nasıl Aanlatırsın deseler,   “Şehrin  
toprağı   otuz santim 

kazıldığında, pamuk ve tarım arazisi 
,bir metre kazıldığında incir ve zeytin 
ağacı kökleri,  iki üç metre daha 
altında antik kent kalıntıları , ile 
madenler, binbeşyüz metre derinlerde 
ise jeotermal enerjisiyle “ Aydın 
Ege'nin  en zengin kentidir tarifini 
yapardım. 

Ünlü tarihçi Herodot  “ en güzel 
gökyüzünün altındaki yeryüzü “ 
arasında saydığı Ege ve Aydın 
ülkemizin en çok antik kent  ve doğal  
kaynaklar zenginidir
Aydın Efeler  ilçesinde şehre yaya 
yürüme mesafesindeki  tepede düz 
alanda kurulan  Tralles  kentinin   
önceleri  adı  "Antheia"denirdi.

M.Ö.13.yy da Batı Anadolu kıyılarına 
gelen Trak'larca ele geçirilerek  
"Tralles" adını aldı.
M.Ö. 26 da meydana gelen şiddetli 
depremde yerle bir olunca , Bizans 
İmparatoru Andronikas kenti yeniden 
kurdurdu.Bundan dolayı kente 
"Andropolis"dendi.

Selçuklular Anadolu'ya geldikten 
sonra uç beylerinden Menteşe Bey 
çevreyi ele geçirmiş ve kente 
"Güzelhisar" adını vermiştir.

Beylikler döneminde yöreye 
Aydınoğulları egemen oldu.
Yöre Aydın Eli, kent  "Aydın 
Güzelhisarı"diye anılmaya başlandı.

15 ve 16.yy.lardaki Osmanlı sayım 
defterlerinde "Nefs-i Güzelhisar ,  
“Liva-i Aydın" ve "Aydın Eli" diye 
geçer.

19.yy.da Aydın eyaletinin merkezi 
Güzelhisar'dı.
Tralles denince akla ilk gelen 
Aydın'lıların deyimiyle Üçgözler'dir.
Bu yakıştırma, antik kentin 
Gymnasium denilen gençlerin spor 
ve beden eğitimi yaptıkları, üç gözü 
açıkta bir gözü ise yıkık olarak  
günümüze ulaşan çevre duvarıdır.
Yıllarca şehrin giriş kapısı olarak  , 
yanlış bilinen Üçgözlerin yer aldığı  
Tralles kenti öncesinde  , şehir   
Kemer mahallesindeki Dedekuyusu 

höyüğünde  ilk yerleşim ile  7500 yıl 
önce  yaşamın başladığı  biliniyor.

Tralleis antik kenti Aydın ilinin 
kuzeyinde, Kestane dağlarının hemen 
güney yamacındaki düz sayılan  bir 
plato üzerinde yer almaktadır.Aydın 
merkezine  bir  km. uzaklıkta olan 
antik kent, Argoslu'lar ve Trak'lar 
tarafından Milattan önce 13. yüzyılda 
kurulmuştur. 

Dünyanın ilk notalı müzik eserinin 
bestelendiği, ve Süper İncir filmiyle 
tüm dünyaya tanıtılan Seilekios adlı 
bir zengin Tüccarın karısı adına  ithaf 
ettiği müziğin vatanı , Tralleis den 
Ayasofya Mimarı  Anthemios  'u ve  
Apollonios ve Tauriskos isimli iki 
büyük yontu ustasını da yetiştirmiştir. 
Heykel sanatının dünyaca ünlü iki 
heykeli olan Farnese Boğazı ve Genç 
Atlet isimli heykeller de Tralleis'in 
gün yüzüne çıkan harikalarındandır. 

Tralleis'te bu gün ayakta kalan tek 
yapı “Üç Gözler” olarak adlandırılan 
2. asırda yapılmış olan, antik çağın 
eğitim, spor ve kültür açısından önde 
gelen yapılarından olan gymnasiuma 
ait kalıntıdır. Roma dönemine ait bir 
hamam, tiyatro, agora, stadium kentin 
diğer yapılarındandır. Devam eden 
kazılarla da kentin toprak altında 
kalmış kısımları ortaya 
çıkarılmaktadır. İlkçağda ürettiği 
deriler ve  TERRACOTA adı verilen  
kırmızı renkli çanak çömlek ile ünlü 
olan kent, Antik kaynakların ve 
arkeolojik belgelerine göre  Tralleis, 
bazen de Trallais olarak 
nitelendirilmiştir.

20. yüzyılda , bölgede araştırmalar 
yapan O.Rayet ve A. Thomas , isimli 
yabancı gezginler  Tralleis tarihini 
araştırmışlardır.  Her ne kadar 
Tralleis'in tarihi Kalkolitik çağa kadar 
uzansa da ünlü tarihçi Heredotos ve 
yapıtlarında adı hiç geçmemektedir. 
İlk kez Ksenophon tarafından 
yazılmış Anabasis ve Helenika'da adı 
geçen Tralleis, Geç Arkaik ve Erken 
Klasik dönemlerde önce Genç 
Kyros'a bağlı Pers Satraplığı 
denetiminde, sonra Perslere bağlı 
Karia Satraplığı yönetimindeydi.
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Tralleis M.Ö. 334 yılında Büyük 
İskender'in Anadolu'da Persler'e karşı 
yürüttüğü savaşta  Ortaklardaki 
Magnesia ve Sultanhisardaki  Nysa 
ile birlikte direnmeden teslim oldu. 
Daha sonra Diadokhalar kavgaları 
sonrasında Tralleis uzun bir süre için  
merkezi Antakyada bulunan 
Seleukoslar imparatorluğuna 
bağlandı. 
Birinci  Antiokhos (280-261) 
Menderes nehri boyunca uzanan ana 
yolu güvence altına almak için 
Tralleis kentini yeniden kurdu. 

Kent M.Ö. 133 yılından itibaren 
resmen Roma İmparatorluğuna 
bağlanmıştır. 
M.Ö. 27-24 yılları arasında yaşanan 
büyük depremde zarar gören kent 
Augustus'un yardımlarıyla 
toparlanarak bu dönemden itibaren 
Caesarea adını almıştır. 

İmparator Hadrianus  M.S.129 'da 
dıoğu seyahatinde Tralleis'i ziyaret 
etmiş, bu arada Mısır'dan getirmiş 
olduğu tahıl ürünlerini Tralleis'e 
bağışlamıştır.

Roma İmparatorluğunun ikiye 
bölünmesinden sonra, Doğu Roma 
İmparatorluğu  toprakları içinde 
kalmıştır.

Bizanslılar döneminde Trallesi önemli 
bir piskoposluk merkezi olmuştur.
11. yüzyıldan sonra Bizanslılarla 
Selçuklular arasında,birkaç kez el 
değiştiren kent,14. yüzyılın başında 
önce Aydınoğulları beyliğine ,sonra 
da ,Osmanlılar'ın eline geçmiştir.
1800 'lü yıllarda Alman Arkeoloji 
grubunun yapmış olduğu kazılarda 
,ortaya çıkarılan Mimari parçalar ve 
heykeller, ilk Müzecimiz ve ressam 
Osman Hamdi bey tarafından İstanbul 
Arkeoloji müzesine gönderilmiştir.

1898 de Aydın'da meydana gelen 
büyük depremden sonra , kent içinde 
,yeni yapılan binalarda , antik 
kalıntılardan yararlanma izninin 
verilmesiyle Tralleis'in yok oluşu 
hızlanmış ve   Bizans, Selçuklu ve 
Osmanlı dönemlerinde kent, antik 
çağdaki öneminden çok şeyler 
yitirmiştir.

Antik kentte yakın zamanlarda 
yapılan kazılar sonucu genel tuvalet 
olarak kullanılan  (latrina) restore 
edilerek bir kısmı ilk haliyle 
sergilenmektedir.
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Aydın İl merkezinin Kuzeyi ve 
Tralleisn güneyindeki menderes 
Ovasına eğimli ,Veysipaşa 
Köprülü,Mesudiye,kemer ve 
Hasanefendi mahallelerinin , Tralleis 
kentinin mezarlığı olarak (nekropol ) 
kullanılmıştır. Hatta tabakhane  
(Eudon ) çayının diğer yakasındaki 
bugün ADÜ kampüsünün bulunduğu 
kepez mevkiinde zenginlere ve 
soylulara ait  mezar lahitler kazılar 
sonucu ortaya çıkmıştır.

Büyük bölümü askeri tesis alanı 
içinde yer alan antik kentin  tarihten 
günümüze  hayatta kalan  tek 
tanıkları  yaşları yüzlerce yıla yayılan  
zeytin ağaçları hala  
ayaktadır.Kazılarda ortaya çıkan pis 
ve temiz su toprak büzleri kentte 
Mühendislik hizmetinin en üst 
düzeyde olduğunu 
göstermektedir.Ancak Üçgözlerin 
ayaklarından düşen taşlar ve  
boşluklar ile , Kuşların Üçgözlerin 
tepesine taşıdığı zeytin 
çekirdeklerinden  hayat bulan 
deliceler ise kökleri ile  duvarda geniş 
çatlaklar açmış, Aydın'ın simgesi ve 
bir çok resmi kurum ve şirketin 
simgesi Üçgözler'i ciddi olarak tehdit 

etmektedir.Acilen onarım yapılarak, 
geceleri Otobandan  görünecek 
ışıklandırılma yapmak  üzere ilgi  
beklemektedir. 

Dünyada hiçbir yerde benzeri 
bulunmayan Arsenal silah  deposu ve  
yer altı sığınaklarının  yıllardır 
Turizme açılamaması  ise  Aydın için 
bir kayıptır.
Aydın  Jeotermal  ve Tarım  
zenginliği  gibi, antik kentlerin 
zenginliğinin   değerini bilmeden  
yaşayan , bir kent olarak ,yıllardır   
bu zenginliğini maalesef turizm ve 
ekonomiye  kazandıramamıştır.

TRALLEİS ANTİK 
KENTİ  ÜZERİNDEKİ 
TÜM YAPILAR KENT 
DIŞINA 
TAŞINMALIDIR.

Aydın kent merkezine çok yakın 
Tralleis antik kenti ve Arsenal  
uyuyan    bir  hazine ve Aydın'ın 
markasıdır.  Ancak birinci derecede 

arkeolojik SİT alanı içindeki bu 2500 
yıllık tarih üzerine  inşaat yapılması 
yasak olmasına rağmen , günümüze 
dek  yapılaşmalar devam etmiştir. 

Tralleis'in   gerçek anlamda tümüyle , 

benzeri Efes ve Afrodisyas gibi 

Turizme açılması için ören yerindeki  

mevcut tüm sivil ve resmi yapılar 

daha modern bir  bölgeye taşınarak , 

Aydın Efeler de ,  Aytepe'den sonra 

ikinci bir seyir ve rekreasyon alanına 

kavuşması sağlanmalıdır. Antik kent 

içinden geçen köylere ulaşım 

yolunun değiştirilerek ,

Didim ve Afrodisyas ile Milet ve 

Nysa antik kentine düzenli  yapılan  

ticari    tur programlarına  dahil 

edilmelidir .

Aydın kentinin 19. yüzyılını  anlattığı   

“ Bitek topraklar üzerinde  bir kent “ 

kitabını kaleme alan   Aydın'lı 

arkeolog Şükrü TÜL 'ün   Aydın ve 

Tralles için  emeği önünde saygıyla 

ve rahmetle   eğiliyorum.
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Bülent Koşmaz Hizmet Binası Açılış töreni  ve 
TOBB Bülent Koşmaz Fen Lisesi Temel Atma Töreni 
Hisarcıklıoğlu ve 60'ın üzerinde oda/borsa Başkanlarının Katılımıyla  Gerçekleşti 

ydın Ticaret Borsası Yönetim AKurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 
Yönetim Kurulu Üyesi 

Abdülkadir Yıldız, Meclis Üyelerinden 
Ali Çevik, Mustafa Akdam ve Ahmet 
Şenel Manisa Ticaret ve Sanayi Odası 
Bülent koşmaz Yeni Hizmet Binası ve 
Bülent Koşmaz Fen Lisesi Temel Atma 
Törenine katıldılar. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun 
teşrifleriyle gerçekleşen açılış ve temel 
atma törenine, her ile yaptığı ziyaretlerde 
olduğu gibi çevre illerden 60'ın  üzerinde  
oda/borsa başkanları katıldı. 

Bülent Koşmaz'ın ülkesini vatanını seven 
inançlı biri olduğunu söyleyen 
Hisarcıklıoğlu, “Allah mekanını cennet 
eylesin. Geride kalan en büyük geride 
kalan bu hastalığı ile bakımı ve duası ve 
sevgisiyle Saadet hanımda bir Türk 
kadının ne büyük fedakarlıklar yaptığının 
en büyük göstergesiydi. Çocukları Sedef 
ve Gökçe Çiçek'e de teşekkür ediyorum. 
Babalarının işlerine sahip çıktıkları ve 
gösterdikleri, vermiş oldukları 
desteklerinden dolayı teşekkür ediyorum” 

“Yönetim kurulundaki tüm üye 
arkadaşlarım birlikte çalışarak bu hizmet 
binasını Manisa'ya kazandırdılar. Esas 
Manisa'ya kazandırılan hadise MTSO, 5 
yıldızlı oda olarak bütün dünyada Paris, 
Londra, Berlin Ticaret Odaları ile eş değer 
hizmet veren çok güzel odalardan biri. 
Burada emeği geçen herkese teşekkür 
ediyorum.” sözlerine yer verdi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı 
yaptığı açıklamada; “Manisa Ticaret ve 
Sanayi Odası'nın yeni hizmet binası ve bir 
çok görevde üstün başarılar sağlayan 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanımız sayın M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
tarafından, her ile bir okul projeleri 
kapsamında, Manisa iline kazandırılacak 
olan TOBB Fen Lisesi'ne Bülent Koşmaz 
adını vererek göstermiş oldukları vefa ile, 
değerli şahıs merhum Bülent Koşmaz'ın 
her daim hatırlanmasını adının 
yaşatılması bizleri duygulandırmıştır. 
Merhum Bülent Koşmaz Manisa'ya 
birçok konuda değer kazandıran,   diğer 
oda/borsalarla birlikte hareket ederek, 
birliği sağlayan sevilen bir kişiydi. Ruhu 
şad olsun” ifadelerine yer verdi. 

AYDIN TİCARET BORSASI MECLİS BAŞKANI A. BAHRİ ERDEL  
ULUSAL PAMUK KONSEYİ SEÇİMLİ GENEL KURULUNDA 

YÖNETİM KURULU YEDEK ÜYELİĞİNE SEÇİLDİ. 

lusal Pamuk Konseyinin 2014 yılı Useçimli Olağan Genel Kurulu 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 

İkiz Kulelerde gerçekleşti. İzmir Ticaret 
Borsası Meclis Başkanı Barış Kocagöz, 
güven tazeleyerek ikinci kez UPK 
Yönetim Kurulu Başkanı seçildi. 

Aydın Ticaret Borsasını temsil eden Meclis 
Başkanı A. Bahri Erdel; Ulusal Pamuk 
Konseyi'nin Yönetim Kurulu Yedek 
üyeliğine seçildi.

Kocagöz'ün oyların tamamını aldığı seçim 
sonuçlarının açıklanmasının ardından, 
Genel Kurul üyelerine kendisine göstermiş 
oldukları güvenden ötürü teşekkür eden 
Kocagöz, “9 asil, 9 yedek üye seçtik ancak 
yönetim kurulu toplantılarına bütün 
üyelerimiz katılacak. Kararları 18 kişi 
olarak alacağız. Yeni oluşturduğumuz 
yönetim kurulu yapımızla,  çalışmalarımızı 
daha da ileri götüreceğimizden şüphemiz 
yok. Bakanlığımız ile diyaloglarımızı daha 
geliştirip talep ve önerilerimizi sunmaya 
devam edeceğiz. Ürün konseylerimiz 
yapılacak kanun, yönetmelik ve tüzük 
değişiklikleriyle daha da ileriye 
taşınacaktır” diye konuştu. 

Yönetim, Denetleme, Araştırma ve Meslek 
Kuruluşları kurullarının seçildiği Genel 
Kurul sonucunda 3 yıl süreyle görev 

yapacak  yeni UPK Yönetim Kurulu şu 
isimlerden oluştu ve ilk toplantısını 
gerçekleştirerek görev dağılımı yaptı:

Yönetim Kurulu Asil Üyeler:
Barış Kocagöz (İzmir Ticaret Borsası) – 
Başkan, Ahmet Duran Balsuyu 
(Kahramanmaraş Ticaret Borsası)Üretici-
Tüccar-Sanayici grubu)-Başkan 
Yardımcısı, Ali Şimşek (TARİŞ)- Muhasip 
Üye, Kemal Kocabaş (Söke Ziraat Odası), 
Selahattin Güneş (Çukobirlik), Ali Çiçek 
(Urfa Ticaret Borsası), Nezihi Aslankeser 
(Akdeniz İhr.Brl.), Ali Özbuğday 

(Özbuğday Tarım İşl.), Leon Piçon 
(İPUD) 
Yönetim Kurulu Yedek Üyeler:
Ahmet Eyüpoğlu (Şanlıurfa Ziraat Odası), 
Bahri Erdel (Aydın Ticaret Borsası), 
Muammer Çalışkan (Adana Ticaret 
Borsası), Jak Eskinazi (Ege Hazır Giyim 
İhr.Brl.), Bertan Balçık (Söke Yağ 
Sanayi), Şeref İyiuyarlar (Genel Pamuk 
Çırçır), Yusuf Aktay (Mayagro Tohum), 
Besim Özbek (Tutsis), Fuat Tanman 
(Üretici, Tüccar, Sanayici grubu)
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AYDIN TİCARET BORSASI’NDAN 
REKTÖR CAVİT BİRCAN VE 

BARO BAŞKANI GÖKHAN BOZKURT'A ZİYARET 
ydın Ticaret Borsası Meclis ABaşkanı A. Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, Meclis Başkan 
Yardımcısı Kazım Günaydın ve Meclis 
Üyesi Ali Çevik,  yeni göreve gelen 
Adnan Menderes Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Cavit Bircan ve Baro Başkanı 
Avukat Gökhan Bozkurt'a tebrik 
ziyaretinde bulundular.  

Adnan Menderes Üniversitesi Rektörü 
Cavit Bircan'a yapılan ziyarette, yeni 
görevinin hayırlı olmasını ifade eden  
Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı; “Aydın Ticaret 
Borsası ve Üniversitemiz Sınai Haklar 
Birimi işbirliğinde coğrafi işaret 
çalışmalarımız devam etmektedir. 
Dünyada birçok ülkede coğrafi işaretli 
ürünler çok eskiden önem 
kazanmışken, ülkemizde son yıllara 
farkındalık kazanmıştır. Bu fırsat iyi 
değerlendirilerek, coğrafi işaretli 
ürünlerimizin ihracat içerisindeki payı 
arttırılarak, iyi kazanımlar 
sağlanmalıdır. Tescilli Aydın Kestanesi 
için AB komisyonuna başvuru 
yapılması amacıyla çalışmalarımız 

sürmektedir. Coğrafi işaret 
başvurusunda bulunduğumuz Aydın 
Künarı,  Aydın Zeytinyağı ve Aydın 
Memecik Zeytininin de değerlendirme 
süreci devam etmektedir. Borsamızda, 
coğrafi işaretler önemli çalışma 
konularımızdan biri olmaya devam 
edecektir. Üniversitemize  vermiş 
olduğu desteklerden dolayı 
teşekkürlerimizi sunuyoruz” ifadelerine 
yer verdi. 

Adnan Menderes Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Cavit Bircan; “Aydın Ticaret 
Borsası'nın ziyaretinden dolayı teşekkür 
ediyorum. Aydın Ticaret Borsası'nın 
çalışmalarını yakından takip 

etmekteyim. Aydın Ticaret Borsası Gıda 
Laboratuvarları başarılı ve örnek bir 
teşkil ederek çalışmalarını 
sürdürmektedir. Borsa ve Üniversitemiz 
işbirliği içerisinde çalışmalarını 
yürütecektir.” ifadelerine yer verdi.  

Aydın Ticaret Borsası Heyeti Aydın 
Baro Başkanı Avukat Gökhan Bozkurt'a 
yaptığı ziyarette yeni görevinde başarı 
temennisinde bulunarak, Aydın Ticaret 
Borsası çalışmaları hakkında bilgiler 
verildi. Karşılıklı iyi niyet temennileri 
ile gerçekleşen ziyarette Aydın Baro 
Başkanı Avukat Gökhan Bozkurt 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade 
etti. 

AYDIN TİCARET BORSASI 
İL KADIN GİRİŞİMCİLER VE GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU 

İCRA KOMİTESİ ÜYELERİ BELİRLENDİ. 
ürkiye Odalar ve Borsalar TBirliği'nin Kadın Girişimciler ve 
Genç Girişimciler Kurulu 

Yönetmeliğine göre, 25.12.2014 tarihinde 
saat 10.°° - 16.°° saatleri arasında tüm 
ülke genelinde İl Kadın girişimciler ve İl 
Genç Girişimciler Kurulu İcra Komitesi 
Üyeliği seçimleri gerçekleşiyor.
Aydın ilinde koordinatörlüğü Aydın 
Ticaret Borsası tarafından yürütülen İl 
Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi 
Üyeliği seçimleri sonucunda, İcra 
kuruluna Berna Akyüzlü, Semra Ağaççı 
ve Tülin Abacı seçildi. 
İl Genç Girişimciler Aydın Ticaret Borsası 
İcra Komitesine ise Borsa üyelerinden 
Semih Sabuncu asil üye, Hikmet Uyar ise 
yedek üye olarak seçildi. 
25 Aralık 2014 tarihi itibariye Tüm ülke 
genelinde yapılan Kadın Girişimciler ve 
Genç Girişimciler Kurulu İcra Komitesi 
Üyeliği seçimi Aydın Ticaret Borsası ve 
aynı zamanda Aydın ilinde bulunan diğer 
oda ve Borsalarda gerçekleşti. Yapılan 
seçimlerde belirlenen Kadın Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi Üyelerinin 

dağılımına göre; (Aydın Ticaret Borsası 3, 
Aydın Ticaret Odası 4, Aydın Sanayi Odası 
1, Söke Ticaret Odası 1, Söke Ticaret 
Borsası 1, Nazilli Ticaret Odası 1, Nazilli 
Ticaret Borsası 1, Didim Ticaret Odası 1 
Kuşadası Ticaret Odası 2 kişi olmak üzere) 
Aydın ilinde toplam 15 kişiden oluşacak 
olan İl İcra Komitesi Üyeleri 09 Ocak 
2015 kadar ilk gündemli toplantılarını 
Aydın Ticaret Borsası koordinatörlüğünde 
gerçekleştirerek, bu toplantıda üyeler 

başkan ve başkan yardımcılarını seçerek 
görevlerine başlayacaklar. 
Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı; 
“Koordinatörlüğünü Borsamızın 
yürüttüğü Kadın Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi Üyelerimizin ve Sanayi Odamız 
tarafından koordinatörlüğü yürütülmekte 
olan Genç Girişimciler Kurulu İcra 
komitesi üyelerimizin görevlerinin hayırlı 
olmasını diliyorum” ifadelerine yer verdi.
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Aydin Ticaret Borsası'ndan 
Sakarya Valisi Coş'a ve Ticaret Borsası’na Ziyaret 

ydın Ticaret Borsası Meclis ABaşkanı A.Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı, Meclis Başkan 
Yardımcıları  Kazım Günaydın ve 
Cihan Can, Yönetim Kurulu 
Üyelerinden Cengiz Ülgen ve 
Abdulkadir Yıldız,  Meclis 
Üyelerinden Ali Çevik, Mustafa 
Akdam, Erkan Aslan, Rıza Uyar'dan 
oluşan heyet, dönemin Aydın  Valisi 
Hüseyin Avni Coş ve Sakarya Ticaret 
Borsası'na ziyarette bulundu.

 

VALİ  COŞ'DAN 
BORSAYA  
TEŞEKKÜR
Aydın Ticaret Borsası Heyeti  Sakarya 
ziyaretleri kapsamında donemin 
Aydın Valisi Hüseyin Avni Coş'a  
nezaket ziyaretinde bulundu. 
Ziyarette Aydın Ticaret Borsası 

Başkanı Adnan Bosnalı sayın Valimiz 
sizlere olan sevgimiz neticesinde 
buradayız. Yeni görev yerinizi hayırlı 
olmasını temenni ediyoruz, 
ifadelerine yer vererek Aydın Ticaret 
Borsası Bilim ve Sanat Merkezi,  
Güney Ege Kalkınma Ajansı 
tarafından desteklenen Soğuk Hava 
Deposu ve Otistik Çocuklar Özel 
Eğitim Merkezi hakkında bilgiler 
vererek, günün  anısına Vali Coş'a 
plaket takdim etti.

Sakarya Valisi Hüseyin Avni Coş, 
yapılan ziyaretten son derece 
memnun olduğunu ifade ederek, 
Aydın Ticaret  Borsası  yapmış 
olduğu çalışmalarla kendisini 
göstermektedir. Çok güzel ve hayırlı 
islere vesile olduklarından ötürü 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Meclis Başkanı A.Bahri 
Erdel  ve  tum meclis üyelerini 
kutluyorum sözlerine yer verdi. 

Ziyaretin ardından Sakarya Valisi 
Hüseyin Avni Coş  ev sahipliğinde 
gerçekleşen  yemek sonrasında Vali 
ve Vali Yrd. Zeki Koçberber 
eşliğinde Sakarya Ticaret  Borsası'na  
ziyarette  bulunuldu. Aydın Ticaret 
Borsası Gıda Laboratuarlari 
tarafindan, Sakarya Ticaret Borsası 
'na anahtar teslim kurulan Gıda  
Laboratuarı hakkında bilgiler veren 
Sakarya Ticaret  Borsası Yonetim 
Kurulu Baskani Cevdet Mete 
ziyaretten  duyulan memnuniyetini 
dile getirerek, Aydın Ticaret Borsası 
tarafından yapılacak her projede 
Sakarya Ticaret Borsası olarak yer 
almaktan memnuniyet duyacaklarını 
belirterek, başarılarının devamını 
diledi. Ziyaret  anısına Yönetim 
Kurulu Başkanı  Adnan Bosnalı, 
Sakarya Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Cevdet Mete ' ye 
plaket takdiminde bulundu.



E T K i N L iK

35Aydın Ticaret Borsası / Nisan 2015

AYDIN TİCARET BORSASI 

YEREL ÜRÜNLERİN TANITIMINA 
DEVAM EDİYOR 

Aydın Ticaret Borsası 
7. Ege İlleri Tanıtım ve Sergi günlerinde yerini aldı. 
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Aydın Ticaret Borsası 
tarafından yerel ürünlerin 
tanıtımını yapmak üzere 

açılan standa Meclis Başkanı A.Bahri 
Erdel, Meclis Başkan Yardımcısı 
Kazım Günaydın, Yönetim Kurulu 
Üyelerinden Cengiz Ülgen, Meclis 
Üyelerinden Ali Çevik, Mustafa 
Akdam, Ahmet Şenel, Rıza Uyar ve 
Erkan Aslan bulundular. 
7. Ege İlleri Tanıtım ve Sergi 
günlerine yoğun ilgi gösteren 
ziyaretçilere Kuru İncir, Zeytinyağı, 
Kestane Şekeri, kestane unu ikramı 
ve tanıtımı yapıldı. 

Aydın Ticaret Borsası 
standını 7 donem Aydın 
Milletvekilli, TBMM 
Başkanlığı ve Milli Savunma 
Bakanlığı görevlerinde 
bulunan İsmet Sezgin, Aydın 
Milletvekillerinden Mehmet 
Erdem, Ali Gültekin Kılınç 
ve Semiha Öyüş, Kütahya 
Valisi Şerif  Yılmaz, Aydın 
Vali Yardımcısı Hayrettin 
Çiftçi, Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarlar Konfederasyonu 
Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken ve Aydınlı 
Bürokratlar ziyaret etti. 

7. Ege İlleri Tanıtım ve Sergi 

günleri hakkında açıklamada bulunan 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A.Bahri Erdel; 

“Borsa olarak yerel 
ürünlerimizin Tanıtımına 
ağırlık vermekteyiz, ilimiz 
ürünlerinin tanıtımını ne 
kadar çok yaparsak 
ilimize kadar çok 
katkısının olacağı 
inancındayız. Borsamıza 

üyelerine ait Aydın 
ürünlerinin tanıtımı için 
yoğun gayret sarf ettik. 
ilimiz ürünlerinin hak 
ettiği değere ulaşması 
için tanıtım 
çalışmalarımız devam 
edecektir." 
ifadelerine yer verdi. 
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"Zeytinyağı: 
Sağlıklı ve Lezzetli" 

isimli proje kapsamında 
Anadolu'da tadım etkinlikleri gerçekleştirildi. 

eytin ve zeytinyağı üreticisi Zülkeler arasında en az 
zeytinyağı tüketimine sahip 

olan Türkiye'de zeytinyağı tüketimini 
arttırmak isteyen Zeytin ve 
Zeytinyağı Tanıtım Komitesi, 
"Zeytinyağı: Sağlıklı ve Lezzetli" 
isimli proje kapsamında Anadolu'da 
tadım etkinlikleri gerçekleştirildi. 

Zeytin ve Zeytinyağı Tanıtım 
Komitesi (ZZTK)'nin, Uluslararası 
Zeytin Konseyi (UZK)'nin hibe 
desteği kapsamında hazırladığı 
"Zeytinyağı: Sağlıklı ve Lezzetli" 
isimli projesi kapsamında, 
Anadolu'nun dört farklı şehrinde 
düzenlenen, tadım etkinliklerinin ilk 
ayağı, Erzurum AVM' de, Söz konusu 
iç tanıtım etkinliklerinin ikincisi, 
Forum Kayseri AVM' de, üçüncüsü 
Ceylan Karavil Park Diyarbakır 
AVM'de, dördüncüsü Forum Trabzon 
AVM'de gerçekleştirilmiştir.

Tadım etkinlikleri kapsamında 
Uluslararası Zeytin Konseyi'nce 
akredite edilen Aydın Ticaret Borsası 
Laboratuarları  ile Ayvalık Ticaret 
Odası Laboratuarı Tadım paneli 
üyeleri tarafından ZZTK standında 
lezzet tadımları yaptırılarak, kaliteli 
ve sağlıklı zeytin ve zeytinyağı ile 
ilgili bilgiler verildi.

Etkinlik boyunca yüzlerce kişiye 
zeytinyağı tadımı yaptırılırken,  
tüketicilerin kaliteli zeytinyağını nasıl 
ayırt edebilecekleri ve kaliteli 
zeytinyağında olması ve olmaması 
gereken özellikler hakkında bilgi 
edinmeleri sağlandı.

ZZTK Başkanı Mehmet Kadri 
Gündeş,  etkinliklere katılanların; 
sadece salatalarda zeytinyağı 

ERZURUM

TRABZON

DİYARBAKIR
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“Akreditasyon Sistemi Bilgilendirme ve 
İyi Uygulamalar Eğitimi” 

gerçekleştirildi. 

ürkiye Odalar ve Borsalar TBirliği, Oda/Borsa 
Akreditasyon Sistemi 

çalışmaları kapsamında, 3.-4.-6.-8. ve 
9. dönemlerde akredite olan 97 
Oda/Borsanın genel sekreterleri ve 
akreditasyon sorumlularına yönelik 
olarak “Akreditasyon Sistemi 
Bilgilendirme ve iyi Uygulamalar 
Eğitimi” düzenledi. Eğitimler, 17 
Şubat 2015 tarihinde TOBB Sosyal 
Tesisleri eğitim salonlarında TOBB 
Akreditasyon Kurulu Üyelerinin 
katılımı ile gerçekleştirildi. 

Akreditasyon Standardı gereklilikleri 
ile akreditasyon çalışmaları sürecinde 
tespit edilmiş ve Oda/borsalarda 
gelişmeye açık olan konular üzerine 
bilgi paylaşımının yapıldığı 

seminerde; Yönetim ve Oda/Borsa 
Mevzuatı, Mali Yönetim, İnsan 
Kaynakları Yönetimi, İş Planlaması ve 
Yönetimi (Stratejik Planlama), 
Haberleşme ve Yayınlar, Bilgi ve 
İletişim Teknolojileri Kullanımı, Üye 
İlişkileri, Kalite Yönetimi, İletişim 
Ağı, Politika ve Temsil, Bilgi, 
Danışmalık ve Destek, İş Geliştirme ve 
Eğitim, Uluslararası Ticaret, Satış 
Salonları ve Laboratuvarlar kriterleri 
çerçevesinde; her bir kriter için ayrı 
ayrı Oda/Borsalardaki mevcut iyi 
uygulamalar hakkında  da örnekler 
paylaşıldı.

Eğitimin ikinci oturumunda ise 7 
oda/borsa temsilcisi kendi 
oda/borsalarındaki iyi uygulamalar 
hakkında sunumlar gerçekleştirdiler.

Sunum Yapan Oda/Borsalar: 
·İzmir TB /Pınar Nacak
·Antalya TSO/Kadriye Kar Yaşar
·Uşak TSO /Caner Urhan 
  (Akreditasyon Kurul Üyesi)
·Muğla TSO /Seher Akgün
·Aydın TB/Çimen Mutlu 
  (Akreditasyon Kurul Üyesi)
·Ankara TB/Serap Demirbaş
·İnegöl TSO /Faruk Öner

kullandıklarını, zeytinyağının önemli kısmının 
da zeytinyağı üretilen bölgelerden getirttiklerini 
ifade ettiklerini belirtti. Bu nedenle; benzer 
aktiviteleri 2015 yılı içerisinde daha fazla ilde 
yapılmasını planladıklarını ifade eden Gündeş, " 
Uluslararası Zeytin Konseyinden (UZK) alınan 
hibe desteği kapsamında gerçekleştirdiğimiz iç 
tanıtım etkinliklerimiz oldukça verimli geçti ve 
çok olumlu tepkiler alındı. Söz konusu 
etkinliklerimiz kapsamında 500'ü aşkın 
tüketiciye tadım eğitimleri verildi. Komitemiz, 
ülkemizde kişi başı 2 kg olan zeytinyağı 
tüketimini 5 kg.'a çıkarma çalışmalarına 2015 
yılında da sektörün tüm bileşenlerinin 
katkılarıyla devam edecek" şeklinde konuştu

KAYSERİ
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ergi Dairesi Başkanı Mesut VYılmaz ve Vergi Dairesi 
Grup Müdürü S. Okan 

Metin, Verginin, toplumun 
kalkınmasındaki ve ekonominin 
büyümesindeki rolünün toplumun tüm 
kesimlerine benimsetilmesi ve vergiyi 
gönüllü olarak ödeme alışkanlığının 
kamuoyuna kazandırılması amacıyla, 
bu yıl yirmi altıncısı gerçekleşen 
Vergi Haftası Etkinlikleri kapsamında 
Aydın Ticaret Borsası'na ziyarette 
bulundu.

Vergi Dairesi Başkanı Mesut Yılmaz 
ve Grup Müdürü S. Okan Metin'i; 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel, Yönetim Kurulu 

Başkanı Adnan Bosnalı, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Fevzi 
Çondur, Meclis Üyelerinden Mustafa 
Akdam karşıladı. 

Aydın Vergi Dairesi Müdürü Mesut 
Yılmaz, “Her yıl kutlanan Vergi 
Haftası dolayısıyla ilgili kurumlara 
yapmış olduğumuz ziyaretlere devam 
ediyoruz. Uygulamalarımızda 
mükellef haklarını gözetmeyi 
kendimize ilke edindik.

Çalışmalarımızda mükelleflerin 
eğitilmesi, mükelleflerin sorumluluk 
ve hakları konusunda 
bilinçlendirilmesi konularına önem 
veriyoruz. Klasik yönetim anlayışının 

dışına çıkarak, ortaklarını dinleyerek, 
çözüm arayan bir kurum olduk” 
ifadelerine yer verdi. 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı; 
“Verginin, ekonominin büyümesi ve  
toplumun kalkınmasındaki rolünün 
önemli olduğuna değinerek, bu yıl 
26.sı gerçekleştirilen Vergi Haftası 
Etkinlikleri çerçevesinde Borsamıza 
gerçekleştirilen ziyaretten dolayı 
Vergi Dairesi Başkanı Mesut Yılmaz'a 
teşekkürlerini ifade etti. 
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TORBALI TİCARET  ODASI'NDAN 
AYDIN TİCARET BORSASI'NA  ZİYARET 

orbalı Ticaret Odası Meclis TÜyeleri  Aydın Ticaret 

Borsasına ziyarette bulundu.  

Torbalı Ticaret Odası heyetini  Aydın 

Ticaret Borsası Meclis Başkanı A. 

Bahri Erdel, Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Bosnalı,  Meclis Başkan 

Yardımcıları Kazım Günaydın  ve 

Cihan Can  Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı Fevzi Çondur, Yönetim 

Kurulu Üyelerinden Cengiz Ülgen, 

Meclis Üyelerinden Mustafa Akdam, 

Rıza Uyar, Ahmet Şenel  ve Genel 

Sekreter Çimen Mutlu karşıladı. 

Torbalı Ticaret Odası Yönetim 

Kurulu Başkanı  Abdulvahap Olgun 

yaptığı açıklamada; “Torbalı son 

yıllarda yakalamış olduğu ivme ile 

Türkiye'ye model olabilecek bir 

merkez haline geldi. Sanayi, Tarım, 

Hizmet Sektörü, İnşaat, Mobilya,  

Mermercilik , Tütün  gibi sektörlerde 

öncü firmalarımızla 2014 yılında 26 

farklı sektörde 100 ülkeye ihracatımız 

gerçekleşmiştir.  Özellikle geçtiğimiz 

yılda Torbalı pırasa ihracatında 4. 

Sırada yer aldı. Torbalı'dan 2014 

yılında 863 milyon dolar ihracat 

gerçekleştirdik, 2015 yılı hedefimiz 

bir milyar dolar  ihracatı 

gerçekleştirmektir. 

Geçmiş tarihimizde 
Aydınoğulları beyliğine 
bağlı bir nahiye iken 
günümüzde Türkiye'de 
konuşulan, örnek alınan 
yaptığı üretimle 
ekonomisiyle, ticaretiyle  
ihracatıyla isminden söz 
ettiren bir ilçe haline 
geldik. 

Büyümek çeşitli sıkıntıları da 
beraberinde getirmektedir. Torbalı 
Ticaret Odası olarak lokomatif olmak 
istiyoruz. Sorunların çözümü 
noktasında, ilçenin tanıtımı noktasında 
gelişime, üretime istihdama ,ticarete 
katkı koyabilmek adına çok güzel 
çalışmalar yapıyoruz, bu 
çalışmalarımızın bir parçası olarak  
Aydın Ticaret Borsamıza ziyarette 
bulunduk.  Buradan Sanayi Odamıza, 
Ticaret Odamıza ve Organize Sanayi 
Bölgemize gideceğiz . Aydında model 
almamız gereken güzel çalışmalar var. 
Aydın komşu ilimiz ve Türkiye'de 
önemli bir geçmişi olan tarihi olan 
efeleriyle anılan  ilimizdir. 35 kişilik 
heyetimizle Borsamızın misafiri olduk 
heyetimiz adına bizleri ağırladığınız 
için çok teşekkür ediyorum” 
ifadelerine yer verdi. 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı yaptığı 
açıklamada “Borsamız 1956 yılından  
bu yana üyelerinin çıkarları 
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doğrultusunda çalışmalarına yön 
vermiştir. Borsamız tarafından 2002 
yılında kurularak, Türkiye genelinde 
Borsalar içerisinde ilk akredite olan 
Laboratuarlar arasında  olan Aydın 
Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuarlarımız,  GDO ve Toprak 
analizi haricinde her analiz 
yapılmaktadır. İfadelerine yer vererek 
sözlerine devam etti. 
“Verimli topraklarımızda  
Çam Fıstığı (künar), 
Kestane, İncir, Zeytin, 
Zeytinyağı Pamuk başta 
olmak üzere  birçok ürün 
yetişmektedir.  Verimli 
topraklarda  yer 
almamıza rağmen son 
dönemlerde bir 

gerilememiz söz 
konusudur. Tarım, 
Sanayi ve Turizm 
alanında birçok 
değerimiz olmasına 
rağmen havaalanımızın 
olmaması nedeniyle 
değerlerimizi 
tanıtamamaktayız. 

Havaalanımızın açılması için 2010 
yılından bu yana Aydın olarak hep 
birlikte, sayın vekillerimizin de 
destekleriyle çaba gösteriyoruz. 
Önümüzdeki  hafta  sayın 
milletvekillerimizle birlikte Aydın 
Sanayi Odamız ve Ticaret Odamızın 
da katılımıyla DHMİ Genel 
Müdürlüğümüze ziyaretimiz olacak, 

havaalanı koşunda ısrarcıyız çünkü 
havaalanımız açıldığında Aydın'ın 
hızlı bir şekilde yükselmeye 
başlayacağının inancındayız.” 
diyerek “Sanayi alanında göstermiş 
olduğu ilerleme ile Torbalıyı tebrik 
etmek gerekiyor. Birçok alanda 
faaliyet gösteren firmalarımızla ortak 
ticaret yapabilir, birlik ve beraberlik 
içerisinde  çalışmalarımızı 
sürdürebiliriz.  Borsa olarak her 
konuda desteğe hazırız, ziyaretiniz 
için Borsamız adına teşekkürlerimi 
sunuyorum.” 

Ziyaret sonrasında Torbalı Ticaret 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Abdulvahap Olgun ve Meclis 
Başkanı erkan Aksoy adına, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Adnan 
Öztaş'a plaket takdimi yapıldı. 
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AYDIN İLİ ODA/BORSALARI 
SÖKE'DE BİR ARAYA GELDİ 

ydın ilinde faaliyet gösteren 

AOda/Borsalar Güçbirliği 

Toplantısı Söke Ticaret 

Borsası ev sahipliğinde gerçekleşti. 

Güçbirliği Toplantısına Aydın ilinde 

faaliyet gösteren Oda/Borsaların 

Başkanları, Yönetim Kurulu ve 

Meclis Üyeleri ve Aydın ili 

Oda/Borsaları Akademik Danışmanı 

Doç. Dr. Fatma Neval Genç katıldı.

Açış ve kapanış konuşmasını Söke 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Salih Deniz Günal'ın yaptığı 

toplantıda, söz alan Aydın Ticaret 

Borsası Başkanı Adnan Bosnalı, 

Aydın Ticaret Odası Başkanı Hakan 

Ülken, Nazilli Ticaret Odası Başkanı 

Nuri Arslan, Söke Ticaret Odası 

Başkanı Reşat Anya, Kuşadası Ticaret 

Odası Başkanı Serdar Akdoğan, 

Nazilli Ticaret Borsası Başkan 

Yardımcısı Volkan Çelik ve Didim 

Ticaret Odası Başkan Yardımcısı 

Gürol Çelik faaliyet alanlarındaki 

sorunları dile getirdiler. 

Toplantıda Üniversite – Sanayi 

işbirliğine de değinen Akademik 

Danışman Doç. Dr. Fatma Neval 

Genç “Aydın ilinin akademik 

danışmanı olarak sizlerle birlikte 

sorunların tespiti ve çözümü 

noktasında büyük bir mesai 

harcayacağım. Aydınlı bir 

akademisyen olarak böyle bir göreve 

gelmek ve çözümlerde yer almak 

büyük bir gurur kaynağıdır. Bununla 

birlikte üniversite – sanayi işbirliğini 

de en kısa sürede sağlamamız 

gerekmektedir. Yıllardır dillendirilen 

fakat bir türlü hayata geçirilemeyen 

üniversite – sanayi iş birliğini  en kısa 

sürede hayata geçirmek için elimden 

gelen bütün yardımı yapacağım.” 

İfadelerine yer verdi.

Aydın ili temel sorunları konusunun 

gündemi oluşturduğu toplantıda 

birliktelik sağlanarak, Didim Ticaret 

Odasında gerçekleştirilecek  bir 

sonraki toplantı da Aydın ili Tarım, 

Turizm ve Ulaşım konusundaki 

müşterek sorunlar ile İl ve İlçelerin 

kendi sorunlarının tespiti suretiyle 

raporlar hazırlanmasına karar verildi. 
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Turizmin Amiral Gemisi 

“Kusadası”  “Kusadası”  

KUŞADASI
BELEDİYESİ

Türkiye'nin turizmle tanışan ilçesi olduğu ve turizmde ilklerin yaşandığı Kuşadası, 
uzun yıllar Türk turizminin amiral gemisi unvanını taşıdı. Kuşadası'na bu unvanın 

verilmesine neden olan çok önemli nedenler var kuşkusuz. 
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Kuşadası sahilleri, 20 kilometrelik 
uzunluğu ve kum özellikleriyle 
dünyanın sayılı plajları arasındadır. 
Endemik bitki örtüsü ve koylarıyla 
oksijen deposu Dilek Yarımadası 
Milli Parkı Kuşadası'ndadır. Gelen 
turist ve dev gemi sayısıyla 
Türkiye'nin bir numaralı kurvaziyer 
limanı da bu kenttedir. Ev önemli 
özelliklerinden biri ise Efes, 
Meryemana, Didim, Prien, 
Afrodisyas, Pamukkale çok önemli 
ören yerlerine günü birlik ulaşım 
mesafesindedir. Heredot'un o ünlü 

“Gökyüzünün altındaki 
en güzel yeryüzü" 
sözleri muhtemelen Kuşadası için 
söylemiştir. 

Kentin tarihi hakkında biraz bilgi 
vermek gerekirse; Kuşadası Körfezi 
ve yakın çevresi, sanat ve kültür 
merkezleri olarak bilinmektedir. İlk 
çağlardan beri birçok farklı 
medeniyeti barındırmıştır. M.Ö. 3000 
yıllarında Lelegler, M.Ö. 11.yy'da 
Aioller, M.Ö. 9.yy'da İonlar bölgede 
hakim olmuşlardır. Hristiyanlığın ilk 
yıllarında, Meryem Ana'nın ve 
havarilerinden St.Jean'ın Efes'e gelip 
yerleşmesiyle, burası bir dini merkez 
haline gelir. Bizans Çağında "Ania" 
adı ile anılır. Anaia döneminde 
başlayan deniz ticareti, günümüzde 
de Atlantik ötesi kurvaziyerlerin 
ziyaretleriyle sürüyor. 

Kuşadası hakkında bu genel 
bilgilerden sonra, ziyaret etmek 
isteyenler için gezilip görülecek 
yerler konusunda bir rota çizmekte 
yarar var. 

Kuşadası'na gelip şehir merkezindeki 
ünlü turistik çarşıları gezmemek 
olmaz. Her keseye ve her zevke 
uygun hediyelik ürünleri bulmak 
mümkün. Barbaros Hayretin Paşa 
Bulvarı, Sağlık ve Kahramanlar 
caddeleri, Orien ve Grant Bazaar'ıyla 
saatlerce keyifle gezilebilecek bir 
çarşıya sahip olan Kuşadası'nda, 
işyerlerinin büyük bölümünde tekstil, 
Kuyum, Halı ve Deri ürünleri satışa 
sunuluyor.

Kaleiçi bölgesi, İki oluklu mahallesi 
eski Kuşadası evlerini görmek 
isteyenler için güzel bir rota olabilir. 

Kuşadası Plajları 
Kuşadası'nın plajları dünyaca 
ünlüdür. Yaklaşık 30 kilometre 
uzunluğundaki sahilde bir çok plaj, 
Beach Club ile işletme mevcuttur. 
Plajların en ünlüsü her gün binlerce 
tatilciyi ağırlayan Kadınlar Denizi 
Plajıdır. Çevresinde birçok otel, 
restoran, kafeterya, pansiyon 
bulunmaktadır. Kuşadası Papaz Plajı 
( Papaz Beach ), Kuşadası Green 
Beach ( Yeşil Plaj ), Kuşadası Şehir 
Plajı, Kuşadası Kuştur Plajı, 
Kuşadası Sevgi Plajı ( Love Beach), 
Kuşadası Long Beach ( Uzun Plaj ) 
plajlarına giriş ücretsiz, şemsiye ve 
şezlong ise ücretlidir. 

Barlar Sokağı
Barlar Sokağı sadece Türkiye'de 
değil, dünya da ünlüdür. Yaklaşık 500 
metre uzunluğundaki bu ünlü sokakta 
eğlencenin her türüne olanak 
sağlayan barlar hizmet veriyor. Yaz 
aylarında binlerce insanın akın ettiği 
bir birinden şık ve modern barlarda 
sabahın ilk ışıklarına kadar eğlenmek 
mümkün. 

Oteller-Tatil Köyleri
Kuşadası, otelleri, tatil köyleri, apart 
ve belediye belgeli otelleri ile her 
keseye ve zevke uygun konaklama 
olanağına sahiptir. Her yıl yenilenen, 
deneyimli personelleriyle hizmet 
veren tesislerde, rahat ve huzurlu bir 
tatil için gerekli tüm olanaklar 
mevcuttur.  

 

Mehmet Paşa 
Kervansarayı 
Kuşadası'nın doğal güzelliklerine 
tarihiyle eşlik eden Mehmet Paşa 
Kervansarayı, 1618 yılından bu yana 
ayaktadır. Sadrazam Mehmet Paşa 
tarafından yaptırılan Kervansarayın 
duvarları kalın ve yüksektir. Avlusu 
dikdörtgen planlı olmakla birlikte, 
küçük bir iç kale görünümündedir. 
Günümüzde konaklama ve iş merkezi 
olarak hizmet vermektedir. 

Kurşunlu Manastırı 
Kurşunlu Manastırı, bölgenin 
görülmesi gereken tarihi 
noktalarından biridir. Manastır, 
Davutlar ve Güzelçamlı 
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arasında,Samsun dağlarında, 
Davutlar'a 12 kilometre mesafede yer 
alır. Kurşunlu Manastırı'nın 
görülmeye değer kalıntıları arasında 
kiler, keşiş odaları, mutfak, revir, 
şapel, mezarlık, savunma odaları, 
manastır surları ve sur mahzeni 
bulunmaktadır. Arazi araçları ile 
ulaşmak mümkün.  

Güvercinada 

Kuşadası'na ismini veren ada 
üzerinde yer alan tarihi mekanlardan 
biridir. Güvercinada Kalesi, Barbaros 
Hayrettin Paşa tarafından 
yaptırılmıştır. Surlar ise İlyas Ağa 
tarafından inşa ettirilmiştir. Yapılış 
amacı ise Mora isyanında denizden 
gelebilecek saldırıları önlemektedir. 
Günümüzde Güvercinada  gezinti ve 
turistik amaçlı etkinlikler için 
kullanılmaktadır.

Kadı Kalesi
Anaia, Atina-Sparta savaşları 
sırasında Atina'nın yandaşı olan 
Samos'tan sürgün edilen ve 
kaçanların elinde bulunuyordu. Anaia 
bugünkü adıyla Kadı kalesi o tarihte 
bir Ceneviz kolonisini barındırmakla 
beraber Bizanslıların yönetimindeydi. 
Günümüzde yapılan kazılardan çıkan 
buluntularda, kalenin tarihi ve ticari 
geçmişi açısından en az Efes Antik 
kenti kadar önemli bir merkez 
olduğunu ortaya koymaktadır.   

Milli Park
Türkiye'nin ve dünyanın en benzersiz 
doğal alanlarından birisi olan Dilek 
Yarımadası-Büyük Menderes Deltası 
Milli Parkında yeşilin her tonunu 
görebilirsiniz.  Milli park Kuşadası'na 
28 kilometre uzaklıktadır. Milli Park 
Uluslararası bir çok sözleşme ile 
korunan alan niteliğindedir. Dilek 
Yarımadası-Büyük Menderes Deltası 
Milli Parkı, Kuş Alanı, Bitki Alanı, 
Memeli alanı ve Doğa Alanı 
bakımından önemlidir.

Zeytinyağı Müzesi  
Tarihte bilinen tüm zeytinyağı 
tekniklerinin orijinal veya birebir 
örnekleriyle sergilendiği Oleatrium 
Zeytin ve Zeytinyağı Tarihi Müzesi 
ziyaret edilmesi gereken bir Müze. 
2500 Yıl öncesinin ilk Zeytin sıkma 

sistemi olarak bilinen, Bergama'daki 
Klozomenai'de ki işliklerin bire bir 
kopyasının da aralarında bulunduğu 
binlerce zeytin sıkma gereci 
sergileniyor. 

Turistik turlar
Keyifli bir tatil için gerekli tüm 
olanaklar var. Günübirlik tekne turları 
ile deniz ve kıyılar, Jeep safari ile 
dağlar, At safari ile ormanlar 
gezilebilir. Günü birlik gidip dönülme 
mesafesinde ise Efes Antik Kenti, 
Meryemana Evi, Şirince, Milet, 
Priene, Didim, Afrodisyas, 
Pamukkale var. Bu turlara katılmak 
veya alternatif gezi ve tur programları 
hakkında bilgi için TÜRSAB Üyesi 
bir acenteye başvurulabilir. 

Bunları yapmadan 
dönmeyin
• Dünyanın en güzel gün batımı 
yaşanan yerlerinden biri Kuşadası'dır.  
Fotoğraf tutkunu iseniz özellikle 
Haziran ve Eylül aylarında gün 
batımını kaçırmayın. 

• Dünyanın ilkleri arasına giren Su 
Parklarında doya doya suyun ve 
eğlencenin tadını çıkarın.

• Sevdiklerinizle muhteşem 
manzaralara sahip kahvaltı 
mekanlarında kahvaltı yapıp, bir 
birinden lezzetli balıkların servis 
edildiği restoranlarda Gurme zevkini 
yaşayın. 

Ulaşım
• Yurt dışı ve diğer illerden havayolu 
ile gelmek için İzmir Adnan 
Menderes Havaalanına sonra, 
servisler ile Kuşadası'na 
geçebilirsiniz. 

• Kuşadası İzmir'e 90 km uzaklıkta, 
ulaşımı kolay, yolları iyidir. Özel 
Araçla geliyorsanız, İzmir yönünden 
otoyol, Selçuk üzeri veya Menderes, 
Ahmetbeyli üzerinden gelebilirsiniz. 

• Günün her saati İzmir ve 
Kuşadası'ndan karşılıklı otobüs 
seferleri var. 

• Aydın'dan ise şehirlerarası 
otobüslerin yanında, yarım saatte bir 
karşılıklı hareket eden minibüslerle 
Kuşadası'na gelmek mümkün. 
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AYDIN HEYETİ EKONOMİ ZİRVESİ 
TALEPLERİNDE ISRARCI

ydın Ticaret Odası, Aydın ATicaret Borsası, Aydın Sanayi 
Odası ve Aydın Ziraat 

Odasından oluşan 23 kişilik  heyet,  
2014/Ekim Aydın'da gerçekleşen 
Ekonomi Zirvesinde  gündeme getirilen  
taleplere ilişkin  görüşlerinin takibi 
amacıyla, Aydın milletvekilleri Mehmet 
Erdem, Semiha  Öyüş ve Gültekin 
Kılınç'ın da katılımlarıyla Ekonomi 
Bakan Yardımcısı Adnan Yıldırım'a 
ziyarette bulundu. 

Ekonomi Zirvesinde talep edilen Aydın 
ekonomisine yönelik beklenti ve 
talepler konusunda, Aydın Ticaret 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Hakan 
Ülken; ilimizde serbest bölge 
oluşturulmasının altını çizerek, Denizli 
– Aydın – İzmir Hızlı Tren Hattı, Söke 
– Didim Demiryolu hattının hayata 
geçirilmesi ve Aydın Çine Güllük 
Demiryolu hattı yatırımının öncelikli 
olarak bir an evvel başlanması, hattın 
öncelikli yatırımlar kapsamında 
değerlendirilecek bir lojistik Bölge ile 
desteklenmesi sonucunda; Afyon'dan 
başlayan Denizli – Aydın – Çine – 
Güllük demiryolu hattı ihracatçı için 
yeni bir çıkış kapısı olacaktır 
ifadelerine yer verdi. 

Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı;  AB üyesi 
ülkelerde TL. karşılığı, zeytinyağına 
yaklaşık 4 TL. yemeklik zeytine 0,50 
TL destek verilmektedir. Zeytin 
üreticisine verilen prim destek 
tutarlarımızın yeniden gözden 
geçirilerek en azından AB tutarlarının 
yarısı kadar; sofralık zeytin için 0,25 
TL, zeytinyağı için 2 TL olması, zeytin 
karasuyu probleminin ilgili 
Bakanlıklarımızın koordinasyonu 
içerisinde çözülebileceği, bu konunun 
iklim değişikliği politikaları 
kapsamında ele alınması gerektiği 
böylelikle sektörün rekabetçiliği 
arttırılırken diğer yandan da çevreye 
verilen zararın önün geçilmesinin 
mümkün olduğunun, Ülkemiz ve 
özelde Ege Bölgesinde stratejik öneme 
sahip olan Pamukta Ekonomi 
Bakanlığımızca yerli üretimi arttırmak 
için yürürlüğe konulan, ABD 
pamuğuna karşı anti damping 
soruşturması açılması adımının 
desteklenerek, Ülkemizde üretilen 
mısır, diğer ülkelerde üretilen mısıra 
karşı korunmaktadır. İthal mısır fiyatı 
üzerinden %80- %130 arasında değişen 
gümrük vergisi bulunmaktadır, Pamuk 
ithalatında aynı korumanın yapılması, 

gerekirse İGV dahil diğer koruma 
mekanizmalarının kullanılması önem 
arz etmektedir. Özellikle ihracatını 
%100 yerli ürünlerden 
gerçekleştirebildiğimiz Zeytin ve 
Zeytinyağı Kuru meyve, yaş meyve 
(çilek, kestane vb.) gibi sektörlerimizde 
yatırım teşvikleri ürün bazında 
uygulanmalı ve 2013/3305 sayılı 
kararın 17. Maddesine eklenerek 
“öncelikli yatırım” kapsamında 5.bölge 
desteklerinden yararlanmalıdır” 
ifadelerine değindi.  

“Aydın Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Yunus Şahin; 
Organize Sanayi Bölgelerinde yapılan 
yatırımların mevcut teşvik sisteminde 
fast track denebilecek hızlı ve özel 
muamele kapsamında değerlendirilmesi 
gerektiğini, OSB'lerde yapılacak 
yatırımların “öncelikli yatırım” 
kapsamında değerlendirilmesinin, 
ülkemizin birçok yerinde altyapısı 
tamamlanmış  OSB' lerin  yeterli talep 
olmaması sebebi düştükleri atıl 
durumdan kurtulacaklarını, OSB 
Uygulama Yönetmeliği' nin 101. 
Maddesi gereği OSB'lerde 
Kurulamayacak Tesisler kapsamında 
yer alan ”Beton Santralleri  ve bazı 
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AYDIN TİCARET BORSASI

A.Bahri Erdel / Meclis Başkanı

Adnan Bosnalı / Yönetim Kurulu Başkanı 

Kazım Günaydın / Meclis Başkan Yrd.

Cengiz Ülgen / Yönetim Kurulu Üyesi 

Abdükadir Yıldız / Yönetim Kurulu Üyesi

Ali Çevik / Meclis Üyesi 

Erkan Aslan / Meclis Üyesi

Rıza Uyar / Meclis Üyesi

Ahmet Şenel / Meclis Üyesi

AYDIN TİCARET ODASI

Sefa Yüksel / Meclis Başkanı 

Hakan Ülken / Yönetim Kurulu Başkanı 

Coşkun Cerit / Yönetim Kurulu Başkan Yrd.

Ergun Evran / Yönetim Kurulu Başkan Yrd. 

Fatih Erkul / Yönetim Kurulu Üyesi

Ufuk Hüseyin Devrim / Yönetim Kur. Üyesi

Nuri Tuncal / Yönetim Kurulu Üyesi   

Sertuğ Yakan / Yönetim Kurulu Üyesi

AYDIN SANAYİ ODASI

Mehmet Yunus Şahin / Yönetim kurulu Başkanı 

Merve Alpargun Altıntaş / Yönetim Kur. Bşk. Yrd.

Kerem Öden / Genel Sekreter 

AYDIN ZİRAAT ODASI

Rıza Posacı / Başkan 

madenlerin kırma eleme tesisleri ile 
ilgili yapılacak yatırımların, gerekli 
çevresel limit konsantrasyon değerleri 
sağlandığı taktirde uygun görünmesi 
gerektiğini,  imalat sanayide kendi iç 
tüketimlerini desteklemek üzere Güneş 
Enerjisinden elektrik üretmek üzere  
yatırım yapan mevcut durumda faal  
veya faaliyete geçecek sanayi 
kuruluşlarının, kapalı alanlarının 
çatılarında ya da fabrika binalarının atıl 
halde duran uygun yerlere kuracakları 
Güneş enerjisinden elektrik üretim 
sistemleri için destek verilmesi, kendi 
enerjisinin belli bir kısmını üreten 
firmaların yenilebilir enerji sektörüne 
bakışları da değişeceğini, Tarıma 
Dayalı İhtisas OSB'lerin kurulması ve 
bu bölgelerde yapılacak yatırımların 
öncelikli yatırım olarak desteklenmesi 
gerektiğini, Ekonomi Bakanlığı 
bünyesinde il masaları oluşturularak 
illerin ihracatının üçer aylık periyodlar 
halinde incelenmesi ve buna göre 
kararlar alınmasının, ihracatımızı 
olumlu şekilde yönlendireceğini ifade 
etti.”

Aydın Ziraat Odası Başkanı Rıza 
Posacı;  “Pamukta üreticiye verilen 
Pirim artışının girdi fiyatındaki artış 
oranına göre arttırılarak revize 
edilmesini, İkinci ürün pamukta prime 
esas miktarın birinci ürüne eşdeğer 
olması,  iplik sanayinin yerli pamuk 
kullanımı konusunda teşvik 
edilmesinin yerinde olacağı, gerekirse 
DİR kapsamında döviz kullanım 
oranlarının yeniden değerlendirilmesi 
gerektiğini, DİR kapsamında iplik 
sanayisinin ithalatı, öncelikle iç 
piyasadan alım, sonra ithalat ilkesine 

göre değerlendirilmesini,  incir de ve 
pamuk çırçır fabrikalarında sigortanın 
TARSİM kapsamına alınması, Mahlıç 
Pamuk satışında KDV'nin % 8'den % 
1'e düşürülmesi gerektiğini, mazotta 
denizcilik sektöründe uygulanan destek 
modelinin çiftçilerde de uygulanması 
gerektiğini, gübre KDV oranının 
%18'den % 1 oranına düşürülmesi” 
gerektiğini belirtti.

23  kişiden oluşan heyet  genel 
ekonomiye ilişkin talepleri 
“Uluslararası rekabette gücümüzün 
arttırılması için ihracata navlun primi 
uygulanmasının başlatılması. 
(Türkiye'den hedef pazarları 
içerisindeki Bulgaristan, Romanya, 
Rusya ve Irak) Söz konusu desteğin 
halen uygulanan pazara giriş destekleri 
arasına eklenebileceği düşünülmektedir. 
Hayvancılık sektöründe  besiciliğin süt 
sığırcılığında olduğu gibi küçük ve orta 
ölçekli, işletmelerde teşvik edilmesi, 
yerli sığır ırklarının ülke genelinde suni 
tohumlama yöntemiyle ıslah edilmesi, 
et ithalatının çare olmadığı, çözümün 
hayvansal üretimin arttırılması 
olduğunu vurgulayarak, yerli 
üreticilerimize uluslararası 
yükümlülüklerimizle uyumlu yeni 
destekler sağlaması gerektiğini,  
Başbakanlık Toplu Konut İdaresi 
tarafından yatırımcı/sanayicilere tahsis 
edilmek üzere arsa üretebilmesi ve 
TOKİ tarafından ilimizde sanayi 
bölgelerinin kurularak, yapılan 
fabrikaların sanayicilere kiralanması en 
önemli ihtiyaçlarımızdandır. Konu 
Başbakanlığa, Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı ile Bilim, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı'na iletilmekte olup, 

Ekonomi Bakanlığımızın bu konuda 
destekleri ve TOKİ tarafından 
yapılması ve sanayilerin öncelikli 
olarak yatırım teşviklerinden 
yararlandırılması hususunda” 
talimatlarını arz ettiler.  

Aydın heyetinin talepleri sonrasında 
Ekonomi Bakan Yardımcısı Adnan 
Yıldırım; “Aydın Ticaret Odası, Aydın 
Ticaret Borsası, Aydın Sanayi Odası ve 
Aydın Ziraat Odası heyeti tarafından 
2014 Ekim ayında gerçekleştirdiğimiz 
ekonomi zirvesinde talep etiğiniz 
konuların sonuçları ve takibi 
konusunda ziyaretimizde bulundunuz 
Aydın heyeti olarak ısrarcı 
davrandığınızı gösteren adımlar 
atıyorsunuz. Ekonomi zirvesinde talep 
ettikleriniz bizler için önemlidir ve 
Bakanlığımız tarafınca talepleriniz 
konusunda çalışmalar yapılmaktadır, 
taleplerinizin takibi konusunda sizleri 
sıklıkla Bakanlığımızda görmek 
istiyoruz ” ifadelerine yer verdi. 

Ekonomi Bakan Yardımcısı Adnan 
Yıldırım ziyaretinin ardından Ekonomi 
Bakanlığı Müsteşarı İbrahim Şenel, 
İthalat Genel Müdürü Kadir Bal ve 
İhracat Genel Müdürü Veysel Parlak'a 
ziyarette bulundular. Ekonomi 
Bakanlığı'nın ardından,  DHMİ Genel 
Müdür ve Yönetim Kurulu Başkanı  
Orhan Birdal'a ziyaret gerçekleştirildi.  
Aydın Çıldır Havaalanı konusunda son 
gelişmeler hakkında bilgiler alındı. 
Heyet tarafından  önümüzdeki 
günlerde THY Yönetim Kurulu 
Başkanı Hamdi Topçuya ziyarette 
bulunacak. 
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AKRADİTE OLAN 
ODA/BORSA SAYISI  191‘E ULAŞTI.

TOBB Akreditasyon Kurul Üyesi / Aydın Ticaret Borsası 
Genel Sekreteri Çimen Mutlu 

Akreditasyon Sertifika Törenine Katıldı
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TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
akredite olarak '5 yıldızlı' ünvanı alan 
oda borsa sayısının 191'e ulaştığını, 41 
oda ve borsanın da yolda olduğunu 
açıkladı. Akreditasyon belgelerinde 
hedef; 365 oda ve borsanın tamamı. 

Geçen yıl çalışmaları tamamlanan ve 
denetimleri gerçekleştirilen 10. Dönem 
39 oda/borsa ile akreditasyon 
sertifikalarını yenileyen 1, 2, 5 ve 7. 
Dönemden 54 oda/borsa; TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu'nun ev 
sahipliğinde, Bilim, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Fikri Işık'ın da katılımıyla 
düzenlenen törenle sertifikalarını aldı.

TOBB  Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
törende yaptığı konuşmada, Bakan 
Işık'a, OSB'lerdeki taban alanı 
kısıtlamasının kaldırılması ve kamu 
ihalelerindeki yerli ürüne getirilen 
avantaj için teşekkür etti.

Hisarcıklıoğlu, bugün kendileri için bir 
gurur günü olduğunu ifade ederek, şöyle 
konuştu:

"191 oda ve borsamız Türkiye'de 5 
yıldızlı oda ve borsa kapsamında, yani 
akredite oldular. 41'i de hatta girmiş 
durumda. İnşallah kısa sürede bu 41'ine 
de bu salonda ödülünü vereceğiz. 
Gururla övüneceğimiz bir camiamız var. 
5 yıldızın manası şudur aslında. Bugün 
5 yıldızlı olan oda ve borsalarımız, 
hizmet kalitesi anlamıyla Londra'daki, 
Paris'teki, Berlin'deki oda ve borsalar, 
üyelerine hangi standartta hizmet 
veriyorsa, bu oda ve borsalarla 
minimum aynı seviyeye gelen 191 oda 
ve borsamızın başkanları ve tüm 
çalışanlarını kutluyorum."

 TOBB Başkanı olduğunda sadece 5 oda 
ve borsanın profesyonel çalışanlarının 
İngilizce okuyup yazabildiğini anlatan 
Hisarcıklıoğlu, bugün itibarıyla ise 355 
oda ve borsanın çalışanlarının İngilizce 
okuyup yazabilir hale geldiğini ifade 
etti. Geçen zaman içinde oda ve 
borsalarda bunun gibi birçok dönüşümü 
gerçekleştirdiklerini dile getiren 
Hisarcıklıoğlu, "Önümüzdeki süreç çok 
önemli. Çünkü artık markalaşan ülkeler 
değil, iller, ilçeler var. Bu noktada, 
hizmet kalitesini artırmak için 
üyelerimizin, firmalarımızın taleplerini 
toplamamız lazım. Bizden daha fazla ne 

hizmet bekliyorlar, bunu 
değerlendirmemiz lazım" diye konuştu.

 - Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Fikri Işık

 Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Fikri 
Işık, "Faizlerin artık yatırımcımızın 
önünde engel olmaktan çıkması Bilim, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olarak en 
önemli arzumuz. Bu noktada Merkez 
Bankamızın da gereken adımları daha 
cesaretle atacağına inanıyorum" dedi.

 Törenin açılışında konuşan Işık, artık 
Türkiye'de sadece otellerinin değil, 
ülkenin geleceğine hizmet eden oda ve 
borsaların da 5 yıldızlı hizmet verdiğini 
söyledi.

 

Türkiye'nin son 12-13 yılda çok önemli 
mesafe kat ettiğini dile getiren Işık, 
birçok alanda artık 2002 ile kıyaslama 
yapmadıklarını ifade etti. Işık, bu 
başarının da özel sektörle yapılan 
işbirliği sayesinde yakalandığını 
vurguladı.

 - "Mevzuatımızdaki gereksiz 
hükümlerin tamamını ayıklayalım"

 Sanayicilerle, iş adamlarıyla her 
konuda istişare yapmaya devam 
edeceklerini anlatan Işık, oda ve 
borsalarla her gittikleri ilde mutlaka 
toplantı yaptıklarını ifade etti.

 Fikri Işık, oda ve borsalardan destek de 
beklediklerini belirterek, şöyle devam 
etti:

 "Bürokrasinin azaltılmasıyla ilgili 
çalışmamız için sizlerden görüş 
bekliyoruz. Sizlere bir çağrı yapmak 
istiyorum. Ben bakan olarak 
arkadaşlarıma talimat verdim. Bizim 
mevzuatımızdaki gereksiz hükümlerin 
tamamını ayıklayalım. Bürokrasiyi 
artıran, kırtasiyeciliği artıran, gereksiz 
zaman ve enerji kaybına neden olan tüm 
gereksiz mevzuatı ayıklayalım. Bu 
talimatı verdim. Hedefimiz mart sonuna 
kadar bunu yapmak. Şu anda 
Başbakanımızın da böyle bir talimatı 
var. Ancak şunu da iyi biliyoruz, bizim 
bürokrasi anlayışımız, kendi yetkisinde 
olan bazı alanları devretmek istemez. O 
zaman bu yaptığımız çalışma belki 
sonuç vermeyebilir. O zaman ne 
yapalım? Gelin mevzuatımızı birlikte 

basitleştirelim ve en sade, en yalın 
bürokrasiye sahip bakanlık, Bilim, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olsun. Bu 
noktada sizlerden özellikle destek 
bekliyoruz."

 - "Şu ana kadar 509 tane yerli malı 
belgesi verildi"

 Hükümet ve Bakanlık olarak üretimde 3 
temel önceliklerinin bulunduğunu 
belirten Işık, bunların yerli, yenilikçi ve 
yeşil üretim olduğunu ifade etti.

Işık, bunun için önemli birçok 
düzenlemeyi hayata geçirdiklerini 
belirterek, bunlardan birinin de yerli 
ürüne kamu ihalelerinde fiyat avantajı 
uygulanması olduğunu kaydetti. Bu 
uygulamada yerlilik oranı hesaplama 
yöntemini Bakanlık olarak 
belirlediklerini ve bu yöntemi tüm 
odalara gönderdiklerini anlatan Işık, 
"Şimdi bu odalarımız bu yönteme göre 
kendisine yapılan başvuruları inceliyor 
ve eğer yüzde 50'nin üzerinde yerlilik 
oranı varsa, 'bu ürün yerli malıdır' diye 
belgeyi veriyor. şu ana kadar 509 tane 
yerli malı belgesi verildi. İnanıyorum ki 
bu her geçen gün daha da artacak" diye 
konuştu.

Burada odalardan hassasiyet 
beklediklerini dile getiren Işık, hak 
etmeyen kişilere bu belgenin 
verilmemesini istedi.

 - "Faiz indirim beklentimiz artırıyor"

 Başbakan Ahmet Davutoğlu'nun 
KOBİ'lere verdiği müjdeleri de 
hatırlatan Işık, oda ve borsalardan 
KOBİ'leri yönlendirmelerini istedi.

Türkiye'nin önünde güzel fırsatlar 
olduğunu ve bunları değerlendirmek 
istediklerini dile getiren Işık, "Petrol 
fiyatlarının düşmesi, Türkiye için bir 
fırsat olacak. cari açık gittikçe azalıyor 
ve azalmaya devam edecek. Enflasyonda 
ciddi bir düşüş bekliyoruz. Tüm bunlar 
faiz indirim beklentimizi artırıyor. Artık 
faizlerin de yatırımcımızın önünde engel 
olmaktan çıkması Bilim, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı olarak en önemli 
arzumuz. Bu noktada Merkez 
Bankamızın da gereken adımları daha 
cesaretle atacağına inanıyorum" 
ifadelerini kullandı.



ZEYTİN ve ZEYTİNYAĞI SEKTÖRÜNDE GÜÇ BİRLİĞİ
Zeytinyağına bitkisel yağ karıştırmak 

nitelikli dolandırıcılık olmalı

eytin ve zeytinyağı Zsektörünün iki güçlü 
kuruluşu; zeytinyağında 

tağşiş'in (madde karıştırma) 
önlenmesi ve sektörde 
komisyonculuğun sertifikalı olması 
için güç birliği yaptı. Sofralık zeytin 
üretiminde dünya birinciliğini, 
zeytinyağı üretiminde ise dünya 
ikinciliğini hedefleyen Türk 
zeytincilik sektörünün temsilcileri 
Ege Zeytin ve Zeytinyağı 
İhracatçıları Birliği (EZZİB) ile 
Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı Konseyi 
(UZZK) bundan sonraki süreçte 
zeytincilik sektörünün hedeflerine 
ulaşması için ortak hareket edecek. 
İki kurum bir yıl öncesine kadar sık 
sık medya üzerinden tartışmalarıyla 
gündeme geliyordu. 

Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı Konseyi 
Başkanı Ümmühan Tibet ve Yönetim 
Kurulu üyeleri, Ege Zeytin ve 
Zeytinyağı İhracatçıları Birliği'ni 
ziyaret etti. İki kurum zeytinyağında 
tağşişin nitelikli suç olarak 
değerlendirilmesi, tağşişli zeytinyağı 
satanların da müteselsilen sorumlu 
olması konularında birlikte hareket 
edilmesi kararı aldı.

Ege Zeytin ve Zeytinyağı 
İhracatçıları Birliği Yönetim Kurulu 

Başkanı Gürkan Renklidağ, içinde 
bulunulan 2014/15 sezonunda 
zeytinyağı fiyatlarının yüzde 60-70 
artmasını fırsat bilenlerin olabileceğini 
belirtti. Zeytinyağına bitkisel yağ 
karıştırarak satılmasının önüne 
geçilmesi gerektiğini, zeytincilik 
sektörünü domine eden Ege Zeytin ve 
Zeytinyağı İhracatçıları Birliği ve Ulusal 
Zeytin ve Zeytinyağı Konseyi'nin 
tağşişle mücadelede kararlı bir tutum 
içinde olduklarını kaydetti. 

Tüketicinin kaliteli zeytinyağı tüketmesi 
ve ödediği bedelin karşılığını almasını 
arzu ettiklerini ifade eden Renklidağ, 
“Türkiye'de son yıllarda 80 milyon yeni 
zeytin ağacı dikildi. 2023 yılında 650-
700 bin ton arası zeytinyağı rekoltesi 
bekliyoruz. Bu rakam şu andaki 
üretimimizin 3,5 katı. Bu rekoltenin 
katma değerli bir şekilde pazarlanması 
çok önemli. İç tüketimi mutlaka kişi 
başı 5 kg. seviyesine çıkarmamız 
gerekiyor. Zeytinyağını satın alan 
üreticinin de ürünü alırken hiçbir 
şüphesi olmamalı. Bu nedenle tağşişle 
mücadele edilmeli ve zeytinyağında 
tağşiş, nitelikli suç olarak 
değerlendirilmeli. Tağşişli zeytinyağı 
satanların da müteselsilen sorumlu 
olması gerekir” şeklinde konuştu. 

Göreve geldikten sonra geçen 9 aylık 

süreçte yürüttükleri çalışmalar 
hakkında UZZK Yönetim Kurulu'na 
bilgi veren EZZİB Başkanı Renklidağ, 
zeytin ve zeytinyağı 
komisyonculuğunun sertifikalı olarak 
yapılması gerektiğinin de altını çizdi. 
Renklidağ şöyle devam etti: “Bugün 
500 bin zeytin üreticisi ailenin, binlerce 
kişi istihdam eden sanayicilerin ve 
ihracatçıların kaderi zeytin ve 
zeytinyağı komisyoncularının elinde. 
Bir masa, iki sandalyelik küçücük 
ofislerde çalışan komisyoncuların 
zeytin ve zeytinyağı sektörüne 
faydalarından çok zararları oluyor. 
Zeytin ve zeytinyağı komisyonculuğu 
sertifikalı olarak yapılmalıdır”.

Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı Konseyi 
Başkanı Ümmühan Tibet ise, Ege 
Zeytin ve Zeytinyağı İhracatçıları 
Birliği'nin yeni yönetim kurulu ile 
işbirliği içerisinde olmak istediklerini, 
zeytin ve zeytinyağı sektörünün 
sorunlarının çözümü için kurumlar 
olarak birlikte hareket etmeleri 
gereğinin altını çizdi. 

UZZK'nın EZZİB ziyaretine UZZK 
Yönetim Kurulu Başkanı Ümmühan 
Tibet ile Yönetim Kurulu Üyeleri 
Adnan Bosnalı, Mehmet Cavlı, Selim 
Kantarcı, Nejat Özduran ve Hüsmen 
Solmaz katıldı.
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Aydın Cumhuriyet Başsavcısı 
Mustafa Celal Ertürk, Aydın Ticaret 
Borsası'na veda ziyaretinde bulundu. 

Aydın Cumhuriyet Başsavcısı 
Mustafa Celal Ertürk'ü Aydın Ticaret 
Borsası Meclis Başkanı A. Bahri 
Erdel, Yönetim Kurulu Başkanı 
Adnan Bosnalı, Yönetim Kurulu 
Başkan Yrd. Fevzi Çondur, Yönetim 
Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, Meclis 
Üyelerinden Ahmet Şenel, Rıza Uyar 
karşıladı. 

AYDIN CUMHURİYET BAŞSAVCISI MUSTAFA CELAL ERTÜRK'DEN 
AYDIN TİCARET BORSASI'NA VEDA ZİYARETİ 

YÜCİTA, Metro Toptancı Market ve 
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 
işbirliğinde düzenlenecek Coğrafi 
işaretlerde Uluslararası Son 
gelişmeler, Yönetişim ve Gaziantep 
Deneyimi konulu seminer 
gerçekleştirilecek olup, Yöresel 
Ürünler ve Coğrafi İşaretler Türkiye 

Aydın Cumhuriyet Başsavcısı 
Mustafa Celal Ertürk; göreve 
geldiğinden bu yana Aydın Ticaret 
Borsası ile iyi ilişkiler içerisinde 
olduğunu belirterek, nezaketlerinden 
dolayı Aydın Ticaret Borsası Meclis 
Başkanı A. Bahri Erdel,  Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı ve 
Meclis Üyelerine teşekkürlerini iletti. 

Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı, Aydın 

Cumhuriyet Başsavcısı Mustafa Celal 
Ertürk 'e ziyaret için memnuniyetleri 
ifade ederek, yeni görev yerinin 
hayırlı olması temennisinde 
bulundular.  

Araştırma Ağı Kurumsal İlişkiler 
Komite Eş Başkanı, Aydın Ticaret 
Borsası Genel Sekreteri Çimen Mutlu 
Gaziantep Büyükşehir Belediye 
Başkanı Sayın Fatma Şahin'i ve 
Gaziantep Sanayi Odası Genel 
Sekreteri Kürşat Göcü'yü ziyaret etti.

AYDIN ÜRÜNLERİ İSVEÇ 
PAZARINA AÇILACAK

Türkiye'de iş bağlarını geliştirmek 
amacıyla Aydın'a gelen İsveç Seed Fair 
Trade Center Temsilcisi Moderatör Jan 
Babar, Aydın'da kooperatif ortakları 
arıyor. Ekolojik ürünlerin adil ticaretini 
(fair trade) destekleyen İsveçli 
Derneğin Aydın'da kuracağı iş 
bağlantılarıyla Aydın ve İsveç'teki 
ürünler, aracı olmadan tüketiciyle 
buluşacak.
Aydın Valiliği ve Aydın Ticaret Borsası 
işbirliğinde düzenlenen eko turizm 
atölye çalışması sebebiyle Aydın Ticaret 
Borsası'nda gerçekleşen toplantıya 
katılan Jan Babar; kooperatif, 
ekonomik, sosyal, eğitim gibi farklı 
ayakları olan Seed Fair Trade Derneği 
hakkında katılımcıları bilgilendirdi.

TÜRKİYE'DE SADECE AYDIN'DA 
İŞBİRLİĞİ YAPACAK

İsveç'teki derneğin, Türkiye'de sadece 
Aydın'a gerçekleştireceği işbirliği 

sayesinde ürünler, aracı olmadan en 
kısa yolla tüketiciyle buluşacak. 
Ürünlerin organik olması, insan 
sağlığına zararlı olmaması gibi çevresel 
değerleri olan; üretim aşamasında 
çocuk işçilerin çalıştırılmadığı, emek 
sömürüsünün olmadığı gibi adil ticaret 
yapan üreticilerle işbirliği yapan SEED, 
marketlerde de fair trade (adil ticaret) 
raflarının zorunlu olması gerektiğini 
savunuyor.

ÜRÜNLER İSVEÇ PAZARINA 
AÇILACAK, YERLİ HALK 
KAZANACAK
Türkiye'de adil ticaret olmamakla 
birlikte en yakın örneğin organik 
tarımla ilgili düzenlemeler olduğunu 
söyleyen Aydın Valiliği AB ve Dış 
İlişkiler Koordinatörü Reyhan 
Türkmen, Jan Babar'ın sunumunu 
değerlendirdi. Türkmen, şöyle konuştu:
“Jan Babar, Aydın'da işbirliği arıyor. 
Bulduğu zaman işletme derneğe üye 
olacak. İşletmenin gerçekten adil ticaret 
yapıp yapmadığı kontrol edilecek. 
Derneğe üye olduktan sonra işletmeler 
etiket sahibi olacak. Yalnızca gıda 

olarak değerlendirilmemeli. Gıda, 
turizm, elektronik gibi tüm ürünleri 
kapsıyor. Örneğin çiftçinin ürettiği bir 
ürün başka hiçbir aracı olmadan İsveç 
pazarına açılmış olacak. İsveç'in 
ekolojik ürünleriyle Aydın'ın ekolojik 
ürünleri buluşacak. Satın aldığımız 
ürünün ne şartlarda üretildiğini 
bilmiyoruz. Marka bir ürünü alırken 
emeğin sömürüldüğünü üreticinin zor 
şartlara çalıştırılıp çalıştırılmadığını 
bilemiyoruz. Bir ürün ekolojik veya 
organik olabilir ama her organik ürün 
fair trade olmayabilir. Fair trade, 
ürünün sosyal etkisi üzerinde durur. Ne 
şartlarda üretildiğine, emek 
sömürüsünün olup olmadığına bakar.” 
(Gamze Korkmaz)

“COĞRAFİ İŞARETLERDE ULUSLAR ARASI GELİŞMELER” 
SEMİNERİ HAZIRLIKLAR İÇİN TOPLANDILAR
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